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➷editoriál

Nastáva čas oddychu, prázdnin 
a dovoleniek. Čerstvé vysvedčenia 
už o pár dní zostanú ležať zabudnuté 
v zásuvkách stolov a premýšľanie nad 
školskými úlohami vystriedajú oveľa 
príjemnejšie myšlienky o využití 
voľného času. Letné dni nám síce 
zatiaľ príliš slnečnej pohody nepriniesli, 
skôr poriadnu nádielku vody z oblakov, 
no aj to sa azda časom poddá.
V krízovom roku, v ktorom sa ústred-
ným heslom stalo šetrenie, má asi 
väčšina z nás hlbšie do vrecka a aj keď 
by sa možno našli dáke tie eurá na exo-
tickejšiu dovolenku, skôr si ich odloží-
me ako železnú rezervu. Napokon, aj 
domáce destinácie ponúkajú bezpočet 
jednoduchých, lacnejších a pritom 
atraktívnych miest, či podujatí, na kto-
rých môže človek pookriať tak na tele, 
ako aj na duši. Program Bratislavského, 
Seneckého alebo hoci aj Pezinského 
leta je toho najlepším dôkazom.
Sú však miesta, kde sa čas nezastaví 
ani v letnej záhaľke. Vo Vajnoroch sú 
hneď také minimálne dve. Veľa rodičov 
našich ratolestí bude nepochybne 
netrpezlivo očakávať, ako skončí vý-
stavba novej materskej školy. Ďalšia 
početná skupina obyvateľov s napätím 
sleduje postup prác na revitalizácii 
centrálnej časti vajnorského námestia. 
Obe významné diela by mali byť 
hotové už koncom augusta.
Je sympatické, že aj v napriek kríze 
sa miestny úrad nezľakol náročných 
investícií, ak ide o akcie prospešné pre 
občanov. Môžme konštatovať, že hoci 
vajnorská samospráva šetrí na spotre-
be, nezastavila projekty, ktoré budú 
dlhodobo slúžiť ku spokojnosti nás 
všetkých.                             Eduard Fašung

Letné premeny
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Naše futbalové nádeje
Radi by sme vám v tomto čísle Vajnor-

ských noviniek predstavili našich malých 
futbalistov z FK Cepit – Vajnory, ktorí 
sa spoločnými silami usilujú o vzostup 
v tabuľke ligy prípraviek 2009/2010. 
Ich snaha presadiť sa a zároveň aj repre-
zentovať naše Vajnory sa im skutočne 
uprieť nedá. Začiatok „kariéry“ našich 
najmenších (prípravkárov) sa začal už 
v septembri 2008, keď sa na trávnatej 
ploche nášho vajnorského futbalového 
ihriska a pod vedením trénera Milana 
Horníka snažili zvládať základy techni-
ky hry s loptou. Tréningy, veru, boli ná-
ročné. Kým iné deti sedeli doma v teple 
a suchu pri televízoroch, my sme tréno-
vali bez ohľadu na dážď a zimu. Vôbec 
to však neľutujeme, ba naopak, spoločné 
ciele z nás urobili perfektných kamarátov 
a z našich rodičov superfanúšikov. Odke-
dy sme začali chodiť na tréningy, sme 
otužilejší a najmä menej chorí.

Na jeseň 2008 sme sa po prvý raz 
zúčastnili na turnaji o Lambda cup, kde 
sme skončili na štvrtom mieste. To bola 
jedna z prvých chvíľ, keď sa začal plniť 
sen našich malých futbalistov – zúčast-
ňovať sa na turnajoch a hrať o víťazný 
pohár. Neskôr k nám postupne do tímu 
pribudli aj noví kamaráti a naše tréningy 
začali byť ešte zábavnejšie. 

Sezóna 2009/2010 nám so sebou pri-
niesla aj nového trénera Roba Vajdu. Po-
čas prípravy na jesennú časť súťaže sme 
trénovali len dva týždne, keďže deti boli 
na prázdninách. Počas tejto sezóny sme 
síce nezískali ani bod, ale mužstvo sa 
od zápasu k zápasu zlepšovalo. Chlap-
ci pristupovali k tréningovému procesu 
zodpovedne. Zimnú časť prípravy sme 
absolvovali na halovom zimnom turnaji 
prípraviek v PKO, kde naše zlepšujúce 
sa výkony na konci sezóny sa prejavili 
aj na tomto turnaji. Aj napriek tomu, že 
sme hrali so staršími súpermi, viedli sme 
si veľmi dobre. Konečne prišli aj víťaz-
né zápasy, ktoré nám priniesli obrovskú 
radosť. Po odohraní osemnástich zápa-
sov sme skončili z desiatich mužstiev 
na peknom siedmom mieste. 

Otázka pre trénera Roberta Vajdu: 
Ako vidíš budúcnosť našich malých 
futbalistov?

„Toto mužstvo má do budúcnosti veľkú 
perspektívu vzhľadom na podporu rodi-
čov, ktorí majú záujem o to, aby ich deti 
športovali, a zároveň záujem chlapcov 
o futbal. Chlapci poctivo trénovali, čo-
ho dôkazom sú aj výsledky v jarnej časti 

súťaže, kde sme dokázali získať trinásť 
bodov (štyri víťazstvá, jedna remíza) 
a odlepili sme sa od dna tabuľky. Veríme, 
že toto mužstvo sa bude aj naďalej roz-
rastať o ďalších nových hráčov. Preto by 
sme touto cestou radi oslovili všetkých 
chlapcov a dievčatá, ktorí majú záujem 
hrávať futbal, aby sa prišli pozrieť na na-
še futbalové ihrisko a pridať sa k nám!“

Na jarnú časť sezóny sme sa začali 
pripravovať začiatkom marca. Absolvo-
vanie spomínaného zimného halového 
turnaja sa nasledovne pozitívne odrazi-
lo aj na našej hre a výsledkoch v jarnom 
pokračovaní ligy prípraviek 2009/2010. 
Po nevydarenej jeseni (keď sa vlastne 
iba naše mužstvo zišlo a začalo formo-
vať do dnešnej podoby a nezískali sme 
ani jediný bod) sme v jarnej časti po-
riadne potrápili vedúce mužstvá. Prišli 
prvé víťazstvá, prvé góly a najmä postup 
v tabuľke. Na našu radosť aj súperi, na-
chádzajúci sa na čele tabuľky, pochválili 
našu stále sa lepšiacu hru. V konkuren-
cii starších súperov (keďže nemáme ani 
jediného hráča ročníka 1999) sme nako-
niec vybojovali pekných 13 bodov a cel-
kovo sme skončili na 8 mieste. Aj tieto 
výsledky jasne naznačujú progres nášho 
mužstva. 

Rodičia detí z prípravky FK Cepit Vaj-
nory touto cestou ďakujú Mestskej časti 
Bratislava – Vajnory, sponzorom FK Cepit 
Vajnory a jeho vedeniu Cepit Manage-
ment i spoločnosti Hummel za ich pod-
poru. Ďakujeme aj trénerovi Robertovi 
Vajdovi za priestor na ich sebarealizáciu 
a zároveň aj za motiváciu na zaujímavé 
využitie voľného času.  

Monika Debnárová
 Materská škola dostala novú fasádu.

Foto: Eduard Fašung
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Z nehy a lásky narodí sa človek,
maličké zrnko zrelých ľudských liet.
Z nehy a lásky narodí sa človek,
najväčší zázrak, aký pozná svet.

Z nehy a lásky narodí sa človek,

Slávnosť uvítania 
detí do života 

v plávaní a majiteľky Aqua baby club
MObik v jednej osobe, Moniky Pučeko-
vej darčekový balíček. Balíček obsahoval 
okrem osobných darčekov pre mamičku 
a jej dieťatko aj poukaz na zľavu 10 percent 
z ceny na vyhľadávaný a žiadaný kurz plá-
vania pre deti od 4 mesiacov do 3 rokov.

Slávnosť obohatili žiaci základnej ume-
leckej školy pod vedením pani učiteľky 
Kinčešovej hudobným pásmom. 

Našim malým ratolestiam prajem, aby 
po celý svoj život vnímali, že sú milované, 
že rodičom na nich záleží. Rodičom pra-
jem, aby mali vždy otvorené dvere k citom 
svojich detí, k tomu, čo im je blízke. Aby sa 
raz dočkali tej krásnej vety, ktorá hovorí 
za všetko: Moja mama, môj ocko sú mojimi 
najlepšími kamarátmi.“ 

Soňa Molnárová, foto: Anton Jakubáč

Zbor pre občianske záležitosti pripravil 
10. júna slávnosť uvítania do života pre 14 
malých Vajnorčanov, ktorých mená sú za-
písané do Pamätnej knihy. 

Na tvárach rodičov sa zračilo nevýslovné 
šťastie pri pohľade na svoje dieťatko, kto-
ré držali v náručí. Rodičia po slávnostnom 
príhovore dostali Pamätný list pre dieťatko 
a finančný príspevok pri narodení dieťaťa.

Ako jediná mestská časť v Bratislave sme 
získali od sponzora našej mestskej časti. pre 
14 mamičiek a ich dieťatko od obyvateľky 
Vajnor, bývalej reprezentantky Slovenska

Slávnostné uvítanie 
do života medzi obyvateľov 
Mestskej časti Bratislava-Vajnory
konané dňa 10. júna 2010 o 15.00 hodine

Meno priezvisko (dieťaťa):
Baranovič Christian Patrik 5. 2. 2010 
Blažeková Adela 9. 4. 2010 
Fekete Sebastian 12. 4. 2010 
Fortuna Martin 20. 11. 2009     
Haviarová Olívia 24. 2. 2010      
Hodermarský Matúš 22. 4. 2010      
Ivanová Lucia  3. 3. 2010      
Kalinayová Nella 30. 4. 2010 
Melicherčíková Veronika 24. 2. 2010 
Pomajbo Noemi   8. 4. 2010  
Račko Jakub 11. 2. 2010     
Račko Lukáš 11. 2. 2010
Svetko Andrej 16. 2. 2010 
Torkošová Vanda 17. 2. 2010
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Výsledky volieb do Národnej rady SR

Do parlamentných lavíc tiež zasadnú zástupcovia KDH 
(8,52 percenta), Mosta-Híd (8,12 percenta) a SNS 
(5,07 percenta). Pred bránami zákonodarného zboru 
naopak zostali súčasné parlamentné strany ĽS-HZDS 
(4,32 percenta) a SMK (4,33 percenta). Volebná účasť 
dosiahla 58,83 percenta.
Najviac zo 150 poslaneckých mandátov získal na  
základe výsledkov volieb Smer-SD, ktorý bude v parla-
mente zastupovať 62 poslancov. Pod hlavičkou  
SDKÚ-DS bude v NR SR sedieť 28 poslancov, v prípade 
SaS 22 poslancov. KDH bude mať 15, Most-Híd 14 
a SNS deväť zákonodarcov. Na udržanie si väčšiny 
potrebuje vládna moc aspoň 76 poslancov. 

Ústredná volebná komisia potvrdila 
výsledky volieb do Národnej rady SR 
(12. júna 2010). Víťazom parlamentných 
volieb sa stala strana Smer-SD so ziskom 
34,79 percenta hlasov, nasledujú SDKÚ-
DS s 15,42-percentným ziskom a SaS, 
ktorú podporilo 12,14 percenta voličov.

Každému voličovi patrí vďaka
Vajnory mali vo voľbách do Národnej rady SR 
nadpriemernú voličskú účasť v porovnaní 
s celoštátnym priemerom. Dovoľte mi úprimne 
poďakovať každému, kto sa zúčastnil na 
voľbách a svojím hlasom dal najavo, že mu 
nie je ľahostajne ďalší osud našej republiky. 
Srdečná vďaka!                      Ján Mrva, starosta

Ako sme volili Vajnorákov
    Volebný okrsok číslo 
Okrsok číslo 1 2 3 4 1 – 4
Ing. Ján Mrva, SDKÚ – DS 48 85 37 48 218
RNDr. Jozef Mihál, SaS 21 36 20 16 93
RNDr. Anna Zemanová, SaS 17 15 26 4 82

Ako sme volili v MČ Bratislava-Vajnory 
Výsledky volieb poslancov do NR SR                                  Volebný okrsok číslo      Okrsok  Spolu
 1  2  3  4   číslo 1 – 4 v %
Počet voličov zapísaných v zozname voličov  1003 100.00 % 999 100.00% 980 100.00% 951 100.00 % 3933 100.00 %
Počet voličov, ktorí sa zúčastnili na hlasovaní  657 65.50 % 693 69.37% 605 61.73% 685 72.03 % 2640 67.12 %
Počet voličov, ktorí volili z cudziny počtou 4 0.61 % 2 0.29% 3 0.50% 1 0.15 % 10 0.38 %
Počet voličov, ktorí volili vo volebnej miestnosti  653 65.10 % 691 69.17% 601 61.33% 684 71.92 % 2629 66.84 %
Počet platných hlasov odovzdaných pre všetky politické strany 652 100.00 % 688 100.00% 591 100.00% 680 100.00 % 2611 100.00 %
z toho pre jednotlivé kandidujúce politické strany          
Európska demokratická strana 0 0.00 % 2 0.29 % 1 0.17 % 2 0.29 % 5 0.19 %
Únia – Strana pre Slovensko 11 1.69 % 7 1.02 % 6 1.02 % 4 0.59 % 28 1.07 %
Strana rómskej koalície – SRK 0 0.00 % 0 0.00 % 1 0.17 % 0 0.00 % 1 0.04 %
Paliho Kapurková, veselá politická strana 4 0.61 % 5 0.73 % 5 0.85 % 7 1.03 % 21 0.80 %
Sloboda a Solidarita 102 15.64 % 141 20.49 % 96 16.24 % 125 18.38 % 464 17.77 %
Strana demokratickej ľavice 16 2.45 % 9 1.31 % 13 2.20 % 5 0.74 % 43 1.65 %
Strana maďarskej koalície – Magyar Koalíció Pártja 0 0.00 % 1 0.15 % 0 0.00 % 2 0.29 % 3 0.11 %
Ľudová strana – Hnutie za demokratické Slovensko 19 2.91 % 7 1.02 % 29 4.91 % 13 1.91 % 68 2.60 %
Komunistická strana Slovenska 8 1.23 % 1 0.15 % 7 1.18 % 4 0.59 % 20 0.77 %
Slovenská národná strana 45 6.90 % 22 3.20 % 33 5.58  % 27 3.97 % 127 4.86 %
Nová demokracia 1 0.15 % 2 0.29 % 1 0.17 % 5 0.74 % 9 0.34 %
Združenie robotníkov Slovenska 1 0.15 % 1 0.15 % 1 0.17 % 0 0.00 % 3 0.11 %
Kresťanskodemokratické hnutie 55 8.44 % 83 12.06 % 63 10.66 % 65 9.56 % 266 10.19 %
Ľudová strana Naše Slovensko 0 0.00 % 5 0.73 % 5 0.85 % 3 0.44 % 13 0.50 %
Slovenská demokratická a kresťanská únia – DS 199 30.52% 264 38.37% 130 22.00 % 198 29.12% 791 30.29 %
AZEN - Aliancia za Európu národov 1 0.15% 1 0.15% 1 0.17 % 1 0.15% 4 0.15 %
SMER – sociálna demokracia 160 24.54% 113 16.42% 175 29.61 % 198 29.12% 646 24.74 %
MOST – HÍD 30 4.60% 24 3.49% 24 4.06 % 21 3.09% 99 3.79 %

Spracovala: Gabriela Zemanová, poverená prípravou volieb do Národnej rady SR v MČ Bratislava-Vajnory
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Opatrovateľská služba

Mestská časť Bratislava–Vajnory poskytuje občano- 
m sociálnu službu na základe VZN MČ Bratislava-
Vajnory č. 6/2009. Pokiaľ ide o samotnú for- 
mu sociálnej pomoci, nejde o nový druh sociálnej 
služby. V MČ Bratislava–Vajnory sa opatrovateľská  
služba realizovala v zmysle ustanovení VZN č. 4/2004, 
ktoré upravovali podmienky na poskytovanie služieb 
podľa zákona č. 195/1998 o sociálnej pomoci, ktorý 
zanikol zákonom 448/2008 o sociálnych službách. 
Nový zákon hovorí, že opatrovateľskú službu zabez- 
pečuje buď samotná obec, napríklad  zriadením opatro-
vateľskej služby vo svojej organizačnej štruktúre, alebo 
oslovením neverejného akreditovaného poskytovateľa, 
ktorý za finančnú úhradu zabezpečí túto službu pre 
občanov MČ. Pričom pod pojmom obec sa rozumie 
mesto, čiže v prípade našej MČ hovoríme o Bratislave. 
Magistrát mesta Bratislava svojím štatútom preniesol 
na základe dlhodobej vízie fiškálnej decentralizácie 
výkon tejto služby na svoje mestské časti. 

Nový zákon 448/2008 o sociálnych službách sta-
novuje však podmienky aj proces priznávania nároku 
na poskytovanie tejto služby vzhľadom na rozpočty 
malých mestských častí Bratislavy až fatálnym spô-
sobom. Mestským častiam pribúdajú povinnosti, ale 
nezväčšuje sa balík financií, ktorý by im umožňoval 
realizovať tieto služby v takom rozsahu, ako predpisuje 
zákon, a v takej kvalite, ako by bolo uspokojivé. 

Opatrovateľská služba je sociálna služba, poskytovaná občanovi, ktorý 
je odkázaný na pomoc inej osoby alebo na pomoc pri úkonoch sebaobsluhy, 
pri úkonoch starostlivosti o svoju domácnosť a základných sociálnych 
aktivitách v jeho prirodzenom prostredí. Tiež sa nazýva terénnou 
opatrovateľskou službou, keďže opatrovateľka prichádza priamo 
do domova občana a pomáha mu v jeho prirodzenom prostredí. 

V súčasnosti mestská časť zamestnáva jednu plne 
kvalifikovanú opatrovateľku na plný úväzok a jednu 
skúsenú, ale žiaľ, nekvalifikovanú opatrovateľku. Starajú 
sa o štyri občianky v dôchodkovom veku.

Nový zákon 448/2008 o sociálnych službách prináša 
do praxe nejasnosť v posudzovaní odkázanosti na so- 
ciálnu službu občanov a najmä vnáša do tejto oblasti 
neuveriteľnú byrokraciu. Sociálny pracovník musí vy- 
konať šetrenie u žiadateľa a vypracovať sociálny 
posudok, žiadateľ musí dodať kompletnú správu od  
ošetrujúceho lekára a podať niekoľkostranovú žiadosť 
na príslušný miestny úrad. Sociálny posudok, spolu 
s celým spisom, sa odovzdáva zmluvnému lekárovi, 
ktorý vypracuje lekársky posudok, v ktorom stanoví 
stupeň odkázanosti na sociálnu službu od I. do VI. 
stupňa a rozsah potreby dohľadu v hodinách. Pokiaľ je  
klient posúdený na stupeň I., nemá nárok na posky- 
tovanie sociálnej služby, na opatrovateľskú službu 
vzniká nárok od II. stupňa, a v prípade, keď je klient 
posúdený na stupeň V., či VI., je potrebný 24–hodinový 
dohľad a opatrovateľská služba sa neodporúča, ale 
odporúča sa umiestnenie do zariadenia s celodennou 
starostlivosťou. 

Po vypracovaní lekárskeho posudku sa dokumenty 
vracajú sociálnemu pracovníkovi, ktorý vypracuje 
záverečný posudok a rozhodnutie o odkázanosti na 
sociálnu službu, ktoré doručí žiadateľovi. Ten, pokiaľ 

naďalej má záujem o poskytovanie tejto služby, musí 
podať v zmysle zákona o sociálnych službách žiadosť 
o uzatvorenie zmluvy o poskytovaní sociálnej služby. 
K tejto zmluve sa prikladá vyhlásenie o majetku, kto- 
ré musí byť notársky overené, a doklad o výške príjmu 
žiadateľa. Po dodaní dokladov sociálny pracovník 
pripraví  všetky doklady a dohodne zo žiadateľom 
finančné i ďalšie podmienky, za ktorých sa bude 
služba poskytovať. Zákon je prezentovaný tak, že 
je orientovaný na klienta a zjednodušuje proces 
poskytovania služby. Prax ukazuje pravý opak. Prináša 
netransparentné financovanie, či refundovanie financií, 
ktoré MČ vynakladá na organizovanie opatrovateľskej 
služby, čo sťažuje plánovanie financií. MČ nepoznajú 
systém preplácania výdavkov v súvislosti s prenesenými 
povinnosťami, čo komplikuje poskytovanie týchto 
služieb občanov. Za následok to má aj finančné ohod-
notenie opatrovateliek pracujúcich pre MČ, ktoré nie 
je dostatočnou konkurenciou pre klientov zo zahra- 
ničia, ktorí si za tieto služby dokážu lepšie zaplatiť. 
Napriek novému zákonu, ktorý neúmerne finančne 
a administratívne zaťažuje obce, bez jasných pod- 
mienok na poskytovanie financií je pre občanov aj obce 
skôr živelnou pohromou ako pomocou. 

Vzhľadom na snahu zabezpečiť čo najkvalitnejšie 
služby v rámci možností MČ Bratislava-Vajnory, 
miestne zastupiteľstvo pridalo do organizačnej štruk- 
túry pracovnú pozíciu opatrovateľky. Cieľom je žia- 
dateľom poskytnúť službu, čo najskôr a v takom roz- 
sahu, ako potrebujú. Zároveň vyzývam občanov, 
ktorí majú záujme o vykonávanie práce opatro- 
vateľky, o informácie sa môžu hlásiť na telefónom čísle 
02/48 22 44 34 alebo priamo v kancelárii referátu 
sociálnych vecí a školstva na Miestnom úrade Bra-
tislava-Vajnory, Roľnícka 109.

Martin Kuruc
Referent sociálnych vecí a školstva 

MÚ  Bratislava – Vajnory

Rok 2009 je už tretím rokom pôsobenia tejto 
spoločnosti. Spoločnosť pokračovala v podpornej 
činnosti mestskej časti, mimo iného dokúpila di-
gestor s osvetlením do školskej kuchyne (1023 eur), 
riešila opravu meračov rýchlosti (172 eur), zorga-
nizovala a finančne podporila nové športové pod-
ujatia pre deti mládež – Streetball tour (5510 eur), 
účasť speváckeho zboru v Ríme, spoluorganizovala 
prevádzku ľadovej plochy, dožinky i ples (8550 eur), 
získavala sponzorov pre Vajnory. 

 Všetky tieto podujatia, ako i vlastnú prevádzku 
financovala spoločnosť z vlastných zdrojov, nepo-
berala žiadne dotácie z mestskej časti.

Toto všetko bolo dosiahnuté minimálnym počtom 
osôb, prijímaných iba na dohodu a iba na konkrétne 
akcie. Celkové mzdové náklady v roku 2009 boli 
5073 eur. Ostatné náklady počas roka boli najmä: 
spotreba DHM (kancelárske potreby a režijný mate-

riál) v sume 2430 eur, náklady na účtovníctvo 3209 
eur za rok, právne a notárske služby 165 eur ročne  
a bankové poplatky 48 eur, internet a poštovné 61 
eur, odpisy 10 378 eur. Konatelia spoločnosti ani 
členovia dozornej rady nepoberali ani v roku 2009 
žiadne odmeny za svoju činnosť.

Výsledkom hospodárenia spoločnosti pre roz-
počet mestskej časti a najmä pre jej obyvateľov je 
jednak priamy prínos do rozpočtu – hospodársky 
výsledok zisk v sume 2 019,6 eur, a ďalším ekono-
mickým prínosom sú: financie za ľadovú plochu – 
VPS zaplatila mestskej časti 7064 eur plus získala 
mnohých sponzorov, zaplatila za prenájom priesto-
rov od MČ sumu 6500 eur, čo predstavuje celkovo 
prínos pre mestskú časť v sume cca 31 600 eur. 

A za necelé tri roky fungovania tvorí priamy  
finančný prínos pre mestskú časť už takmer  
71 000 eur (2 130 000 Sk).

Vajnorská podporná spoločnosť
predložila odpočet za rok 2009 Na rok 2010 je plán pokračovať v existujúcich ak- 

ciách (ľadová plocha, dožinky, hody, Streetball, 
Deň detí) a navyše pridať ďalšie športovo-kultúr-
ne podujatia, ktoré budú finančne i organizačne 
podporené. Takisto je v pláne pomôcť pri získaní 
prostriedkov z EÚ a iných fondov na námestie a aj 
športové ihrisko v areáli školy (čo v čase písania 
tejto správy už je takmer naplnené, práve totiž 
prebiehajú rokovania o podpise zmlúv na uvedené 
akcie). Spoločnosť dosiahla v roku 2009 zisk vo 
výške 2019,6 eur, ktorý bol rozdelený nasledovne: 
5 % na zákonné doplnenie rezervného fondu a zvy-
šok v pomere 50 % mestská časť a 50 % VPS. Zdô-
razním, že v roku 2009 neboli používané žiadne 
účelové dotácie od mestskej časti, všetky akcie 
i prevádzku a chod spoločnosti realizovala z vlast-
nej činnosti a z vlastných prostriedkov.

V zmysle platných právnych predpisov SR je Vaj-
norská podporná spoločnosť, spol. s r. o., povinná 
predložiť hospodárenie spoločnosti a rozdelenie 
zisku za uplynulý rok na vedomie miestnemu zastu-
piteľstvu, čo bolo 20. 5. 2010 aj vykonané.

Marek Grebeči, Mário Schwab, konatelia spoločnosti

Vajnorská podporná spoločnosť bola založená Mestskou časťou Bratislava-Vajno-
ry v apríli 2007, ako spoločnosť so 100%-nou majetkovou účasťou mestskej časti.
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Investície pre obec
V  júni sa uskutočnilo už druhé 
podujatie športového charakteru 
Streetball. Ako bolo financované, 
keďže vieme, že peňazí je v samo-
správe málo?
– Máte pravdu, financií nie je v tomto 
roku na rozdávanie, a preto veľmi 
zodpovedne plánujeme nielen športové 
a kultúrne podujatia, ale celkový 
chod obce. Samotná akcia sa mohla 
uskutočniť predovšetkým vďaka získaniu 
finančných prostriedkov z úradu 
vlády v sume 9300 eur ako i podpore 
sponzorov. 
Mestská časť mala predovšetkým 
na starosti organizáciu a priestorové 
zabezpečenie podujatia. Organizátori 
celoslovenskej Streetball tour prejavili 

vysokú spokojnosť s akciou vo Vajnoroch 
a dokonca pre budúci ročník plánujú 
v našej mestskej časti uskutočniť 
medzinárodné podujatie, prípadne 

➷Otázky na poradcu starostu 
  MÚ Mária Schwaba

Vážení spoluobčania,
dovoľujem si Vás opäť informovať textom 

i obrazom (vo forme našej „skúmavky“) 
o stave našej zbierky pre opravu a záchranu 
Vajnorského ľudového domu. A nakoľko 
v uplynulom čísle som dosť podrobne 
popísal stavebno-technickú situáciu, práce 
ktoré sa uskutočnili a ktoré by sa ešte mali 

vykonať, v tom článku, by som chcel skôr 
vašu pozornosť upriamiť na stav samotnej 
zbierky. Vajnorský ľudový dom by nemal byť 
politickou témou, nemal by nás rozdeľovať, 
ale spájať. Avšak nie slová, ale reálne skutky 
ukazujú ako nám v skutočnosti záleží – či 
nezáleží – na našom dedičstve a majetku... 

Preto sa dnes opäť obraciam na vás 

všetkých, čo máte záujem a možnosť aj  
malou čiastkou prispieť na záchranu tejto 
pamiatky, aby ste neváhali. Môžete tak urobiť 
priamo na miestnom úrade, alebo prevodom 
na účet: 

0176873198/0900 
v Slovenskej sporiteľni.
Mám veľkú radosť, že po spolupráci so 

Slovenskými elektrárňami sa mi opäť poda-
rilo úspešne získať ďalšie finančné prostried-
ky, a to vo výške 10 000 eur od spoločnosti 
Nadácia VÚB.

Je mi veľkou cťou oznámiť vám, že prvá 
časť zbierky vo výške 20 000 eur je ukončená 
a prechádzame do druhej fázy, kde očaká-
vame zisk 40 000 eur mimorozpočtových 
finančných prostriedkov!

Napriek tejto enormnej snahe získavať fi-
nancie počas krízy a v období, keď väčšina 
krajiny bojuje so záplavami a obrovskými 
škodami, je to stále ako kvapka v mori. Reálne 
náklady súvisiace s riadnou záchranou Vaj-
norského ľudového domu, sú odborníkmi 
vyčíslené na cca 185 000 eur. 

 Juraj Lauko, prednosta

celoslovenské finále. A ešte k financiám. 
Ďalší úspešný projekt sa podaril pred 
pár dňami, MČ Bratislava–Vajnory 
získala prostriedky z grantu v Bruseli 
na družobný zájazd Alviano v sume 
8796 eur, vďaka čomu môžeme aj tento 
rok pokračovať v 20-ročnej tradícii, 
a len minimálne zaťažiť rozpočet obce.
A do tretice k peniazom, určite si 
obyvatelia všimli pokračovanie stavby 
kanalizácie, v tomto roku sa nám 
podarilo dohodnúť s BVS, a. s., že 
dokončíme už takmer 90 percent obce, 
a pri veľmi dobrom podiele financovania 
– BVS zaplatí do spoločného združenia 
sumu 413 000 eur a Vajnory prispejú  
sumou 1000 eur.

To sú dobré správy, bude ich aj viac, 
alebo už sa máme pripraviť len na tie 
horšie? 
– Máme ešte pár dobrých správ – 
do ďalšieho čísla (o námestí, športovom 
ihrisku...). Nechajte sa prekvapiť.

Text a foto: Eduard Fašung

Vajnorský ľudový dom 
– stav zbierky a granty
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Priestupky v podmienkach 
miestnej samosprávy
Základným prameňom tohto právneho odvetvia je 

zákon č. 372/1990 Zb. o priestupkoch v z. n. p. Nove-
la tohto zákona bola prijatá ešte v roku 2009, a to 
zákonom č. 387/2009 Z. z., s účinnosťou od 1. janu-
ára 2010. Napriek tomu, že účinnosť tohto zákona je 
v praxi už 6 mesiacov, niektoré povinnosti pre obec 
stanovila táto novela až k 31. decembru 2010. 

Z pohľadu občana možno povedať, že prínosom 
tejto novely je zosúladenie zákona o priestupkoch 
so zákonom o ochrane osobných údajov. Z pohľadu 
odbornej verejnosti je to zas celkové zjednotenie 
evidencie priestupkov. Táto evidencia je potrebná 
napr. na účely konania orgánov činných v trestnom 
konaní, ale aj orgánov sociálno-právnej ochrany 
mladistvých, ale aj pri overovaní bezúhonnosti 
a spoľahlivosti určitých kategórií fyzických osôb. 
Zákon v tomto smere jednoznačne určuje povinnosť 
orgánu zriadiť takúto evidenciu, nie je teda na zvá-
žení obce, či ju zriadi alebo nie. 

Zložitosť priestupkového práva tkvie najmä 
v tom, že okrem zákona o priestupkoch je toto 
právo upravené a rozbité asi v stovke osobitných 
predpisov. Preto sa nedá zo znenia § 55 zákona 
o priestupkoch vyvodzovať, že by obce neboli 
na prejednávanie priestupkov vecne príslušné. 
V našom prípade (mestská časť) upravuje túto 
oblasť aj napr. štatút hlavného mesta SR Brati-
slava. Podľa súčasného trendu (uvidíme, ako sa 
zmení alebo nezmení po prípadnej zmene vlády 
v ostatných voľbách do NR SR), kde dochádza 
k stálemu presunu povinností a kompetencií zo 
štátu na samosprávu (bez dostatočného finančné-
ho, kompenzačného vykrytia), je nevyhnutné stále 
sledovať legislatívny vývoj, v rámci ktorého sa 
určuje, že prejednávanie priestupkov, či správnych 
deliktov patrí do kompetencií obcí, a to či už ako 
ich originálna pôsobnosť, alebo v rámci prenese-
ného výkonu štátnej správy. Pre lepšiu predstavu 
stačí povedať, že ide o v skutku rozmanitú a ne-
súrodú oblasť, počnúc ochranou pred povodňami, 
cez Červený kríž, či školstvo, končiac územným 
plánovaním a stavebným poriadkom... 

 V ostatnom čase opäť došlo k rozsiahlym 
legislatívnym zmenám v oblasti verejnej 
správy, ktoré značným spôsobom upravujú 
postavenie jej niektorých orgánov, ako aj 
jej kompetencie a úlohy. V tomto článku 
upozorňujem na dve zmeny, a to na novelu 
zákona o priestupkoch, a na zákon o ochrane 
pred zneužívaním alkoholických nápojov.

Obec je však zároveň orgánom, ktorý môže pre-
jednávať priestupok aj priamo v blokovom konaní. 
To v praxi znamená, že starosta, starostom pove-
rené osoby a obecné polície môžu ukladať blokové 
pokuty. Tieto orgány sú určené v § 84 zákona o prie-
stupkoch. Orgány, ktoré sú oprávnené prejednávať 
priestupok v blokovom konaní, určuje ustanovenia § 
86, kde o. i. obec prejednáva priestupky proti verej-
nému poriadku, priestupky proti občianskemu spo-

lunažívaniu, priestupky proti majetku, priestupky 
proti poriadku v správe vykonávanej obcou (počnúc 
úsekom podnikania, úsekom kultúry, cez ochranu 
proti alkoholizmu, až po priestupky proti poriadku 
v správe), či priestupky porušenia VZN obce. Ako 
som však už písal aj vyššie, sú aj ďalšie osobitné 
predpisy, ktoré upravujú príslušnosť obce aj v tejto 
oblasti. 

Zaujímavosťou sa stáva samotná požiadavka evi-
dencie, ktorú je obec povinná zriadiť. Táto evidencia 
sa v zmysle zákona zriaďuje za účelom trestného 
konania, občianskoprávneho alebo správneho ko-
nania, osvedčovania bezúhonnosti a spoľahlivosti 
fyzických osôb. Podľa zákona ide o tieto údaje, 
v prípade páchateľa: titul, meno a priezvisko, rodné 
číslo alebo dátum narodenia, adresa pobytu, štátna 
príslušnosť, údaj o doklade totožnosti, o priestupku 
sa vedú údaje v tomto rozsahu: označenie priestup-
ku vrátane príslušného ustanovenia zákona, stručný 
opis skutku a následok jeho spáchania, spôsob vy-
bavenia veci, uloženú sankciu a ochranné opatrenie, 
označenie a sídlo správneho orgánu, dátum prejed-
nania alebo dátum nadobudnutia právoplatnosti 
rozhodnutia, evidenčné číslo pokutového bloku 
alebo bloku na pokutu nezaplatenú na mieste, alebo 
registratúrnu značku právoplatného rozhodnutia. 
Dôležitým ustanovením pre občanov je v § 89a 
ods. 4, podľa ktorého sa údaje z evidencie posky-
tujú: osobe uvedenej v evidencii, súdom, orgánom 

činným v trestnom konaní, orgánom oprávneným 
objasňovať priestupky a správnym orgánom, iným 
orgánom, o ktorých to ustanovuje osobitný zákon, 
súdom a justičným, či správnym orgánom iných 
štátov. Samotné údaje sa však archivujú len počas 5 
rokov od nadobudnutia právoplatnosti rozhodnutia 
o priestupku, či zaplatenia pokuty. Už na základe 
vyššie povedaného možno usúdiť, že samotná evi-
dencia je neverejná. Dokonca tento zákon ide až tak 
ďaleko, že stanovuje exempciu v prípade zákona č. 
211/2000 Z. z. o slobodnom prístupe k informáci-
ám, a to v § 89a ods. 9 zákona. Z uvedeného plynie, 
že tieto údaje páchateľovi priestupku – fyzickej oso-
be a priestupku sú neverejné. Ak sa teda ktosi bude, 
hoci aj pomocou zákona o informáciách č. 211/2000 
Z. z., dopytovať napr. na výšku pokuty osoby „XY“ 
za čiernu stavbu (ako je to rozšírené), mestská časť 
nie je oprávnená túto informáciu poskytnúť! 

Problém ochrany pred zneužívaním alkoholu 
a iných návykových látok vo vzťahu k novým 
kompetenciám obcí

Zákon č. 214/2009 Z. z., ktorý novelizoval zákon 
č. 219/1996 Z. z. o ochrane pred zneužívaním alko-
holických nápojov a o zriaďovaní a prevádzke proti-
alkoholických záchytných izieb, priniesol viaceré nové 
úpravy a prekryl niektoré nedostatky spomínaného 
zákona. V prvom rade treba povedať, že samotný 
zákon z roku 1996 síce stanovoval zákaz predaja alko-
holu mladistvým (osobám pod 18 rokov), ale asysté-
movo v ňom chýbal zákaz požívania týchto nápojov. 

Je teda zrejme, že nový zákon obsahuje najmä nové 
zákazy a obmedzenia pre maloletých a mladistvých. 
Tento zákon stanovuje najmä to, že osoby maloleté 
do 15 rokov a mladistvé do 18 rokov nesmú požívať 
alkoholické nápoje alebo iné návykové látky a sú po-
vinné podrobiť sa orientačnej dychovej skúške, či vy-
šetreniu testovacím prístrojom na zistenie omamných 
a psychotropných látok! Tento zákaz je ustanovený v § 
2 zákona ako povinnosť nepožívať alkoholické nápoje 
alebo iné návykové látky. Aby táto povinnosť bola 
kontrolovateľná, zákon pamätal i na povinnosť podro-
biť sa skúške. Samotný pojem „alkoholický nápoj“ je 
definovaný predmetným zákonom ako destiláty, víno, 

Zmeny vytvárajú 
nové podmienky

§  Z právnej praxe 
  vo verejnej správe
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pivo a iné nápoje, za podmienky, že obsahujú viac ako 
0,75 obj. percenta alkoholu. Túto problematiku rieši aj 
Trestný zákon (č. 300/2005 Z. z. v z. n. p.) v § 130 
ods. 5, zaraďuje alkohol medzi tzv. návykové látky. 

Ďalšou novinkou zákona č. 214/2009 Z. z. je veľmi 
prísne ustanovenie v § 2 ods. 3 o zákaze zdržiavať sa 
maloletým osobám (do 15 rokov veku) bez dozoru 
svojich zákonných zástupcov po 21.00 hodine na ve-
rejne prístupných miestach, v ktorých sa podávajú 
alkoholické nápoje! Tento zákon teda stanovuje vý-
slovný zákaz. 

S týmto zákazom sa viažu pre občanov a obce 
dve veci, jednak identifikácia „zákonných zástup-
cov“ a identifikácia „verejne prístupných miest, kde 
sa podávajú alkoholické nápoje“. Prvá časť, nie je až 
taká zložitá, keďže nám pomôže zákon č. 36/2005 Z. 
z. o rodine v z. n. p., ktorý túto otázku rieši. V zmysle 
tohto zákona sú to predovšetkým rodičia. Zástupcom 
dieťaťa však v určitých prípadoch môže byť aj súdom 
ustanovený opatrovník (§60, 61), ako aj poručník 
(§56), či v obmedzenom rozsahu pestún. Osvojitelia 
majú rovnaké práva, povinnosti a zodpovednosť, ako 
je to v prípade rodičov. Zákon o rodine rieši aj prob-
lémové prípady, keď rodičia nezabezpečujú osobnú 
starostlivosť o maloleté dieťa, keď súd rozhoduje 
o náhradnej starostlivosti (§44 a násl.). V tomto prí-
pade je však podstatná skutočnosť, že náhradná 
starostlivosť (teda vzťah medzi maloletým a inou oso-
bou) môže vzniknúť len na základe rozhodnutia súdu. 
Táto skutočnosť je dôležitá preto, lebo z nej vyplýva, 
že „zákonným zástupcom“ nie je napr. starší, hoci 
aj dospelý súrodenec maloletého, ak nebol určený 
súdom. A teda v prípade, ak sa maloletý po 21.00 h 
pohybuje na verejne prístupných priestoroch, kde sa 
podávajú alkoholické nápoje, v sprievode takejto oso-
by, dochádza k porušeniu zákona. 

Žiaľ, horšiu situáciu spôsobili zákonodarci v dru-
hej otázke, a teda, čo je „verejne prístupne miesto, 
kde sa podávajú alkoholické nápoje“. Zjavne ide 
o relatívne široký okruh. Verejne prístupne miesto je 
v právnej praxi chápané ako každé miesto, na ktoré 
má prístup široký okruh individuálne neurčených 
ľudí, resp. miesto, kde vstup osobám nie je zakáza-
ný. Zákon však tento značne široký okruh okliešťuje 
podmienkou „podávania alkoholických nápojov“. 
Aj tu však vidíme, že ide o širší pojem „podávania 
nápojov“, ako len „predávania nápojov“. Pojem po-
dávania totiž okrem predaja zahŕňa aj bezplatné 
poskytovanie. 

Tieto základné zmeny v zákone č. 219/1996 Z. z. 
však vyvolali nasledovné zmeny aj v ďalších zákonoch, 
čím sa upravili práva a povinnosti pre obce, či niektoré 
právnické osoby. V prvom rade ide o zmeny zákona č. 
596/2003 Z. z. o štátnej správe v školstve a školskej 
samospráve v z. n. p., kde pribudla nová povinnosť 
pre riaditeľa (vrátane riaditeľa školského zariadenia) 
a ostatných vedúcich pedagogických zamestnancov, 
oznámiť obci požitie alkoholického nápoja alebo inej 
návykovej látky. Oznámenie sa v zmysle tohto zákona, 
podľa § 5 ods. 10, zasiela obci, v ktorej má maloletý 
alebo mladistvý trvalý pobyt. A to preto, lebo práve 
táto obec je miestne príslušná na rozhodovanie o po-
kutách a na ukladanie sankcií. Oznámenie musí mať 

písomnú formu (hoci to zákon explicitne nestanovu-
je), keďže len tak sa dá dokázať, že si riaditeľ splnil 
svoju povinnosť. To je podstatné aj z toho dôvodu, že 
obec má povinnosť (ust. § 3 ods. 7 písm. c zákona) aj 
v takomto prípade odvolať riaditeľa. 

Ďalšie zákony, ktoré sú dotknuté zmenami v tom-
to kontexte, sú zákon o obecnej polícii, zákon č. 
564/1991 Zb. v z. n. p., zákon č. 171/1993 Z. z. o Poli-
cajnom zbore SR v z. n. p., zákon č. 57/1998 Z. z. o Že-
lezničnej polícii SR v z. n. p. a zákon č. 578/2004 Z. 
z. o poskytovateľoch zdravotnej starostlivosti. Podľa 
týchto doplnení majú ako obecná polícia, tak Želez-
ničná polícia SR, Policajný zbor SR a poskytovatelia 
zdravotnej starostlivosti povinnosť oznámiť obci po-
rušenie zákazu požitia alkoholických nápojov a iných 
návykových látok osobou maloletou do 15 rokov ale-
bo mladistvou do 18 rokov.

Najzávažnejšie porušenia zákona č. 219/2009 
Z. z. rieši Trestný zákon. Vo vzťahu k mladistvým 
ide o trestné činy podávania alkoholických nápojov 
mládeži a ohrozovanie mravnej výchovy mládeže. 
Podľa Trestného poriadku majú obce povinnosť bez 
meškania oznamovať orgánom činným v trestnom 
konaní skutočnosti nasvedčujúce tomu, že bol spá-
chaný trestný čin. Ďalšie protispoločenské konania 
nižšej spoločenskej nebezpečnosti než trestné činy 
rieši zákon 372/1990 Zb. o priestupkoch, o ktorom 
sme hovorili vyššie. Priestupky na úseku ochrany 
pred alkoholizmom a inými toxikomániami upravuje 
ustanovenie § 30 a skutkové podstaty týchto prie-
stupkov vyplývajú najmä z porušenia § 2 a 4 zákona 
č. 219/1996 Z. z. 

V blokovom konaní prejednávajú tieto priestupky 
o. i. obce. Zákon však obsahuje aj osobitnú úpravu pre 
postup správneho orgánu, ktorý predchádza začatiu 
konania o priestupku, tzv. objasňovanie priestupku. 
Ak teda fyzická osoba odmietne zaplatiť blokovú po-
kutu, obec postúpi danú vec na správny orgán, ktorý 
je oprávnený priestupok prejednať (obvodný úrad). 

Výnosy z pokút sú príjmom obce, 
v ktorej bol priestupok spáchaný
Zákon č. 214/2009 Z. z. ustanovil okrem zákazov 

pre maloletých a mladistvých aj sankcie za ich po-
rušenie a upravil osobitný druh správnych deliktov 
fyzických osôb, ktoré však nie sú priestupkami, ako 
sa to v praxi často mylne ukazuje. Rozdiel je v tom, 
že v tomto prípade zákon nevyžaduje zavinenie (ani 
len z nedbanlivosti), ale stačí mu tzv. zodpovednosť 
za výsledok. V tomto prípade je, samozrejme, vý-
sledkom porušenie zákazu požitia alkoholu alebo inej 
návykovej látky. Práve z toho dôvodu, že podmienkou 
nie je zavinené konanie (jedno či úmyselné, či neú-
myselné), nevzťahuje sa na tieto prípady režim prie-
stupkové zákona. Tieto delikty by sa po správnosti 
mali prejednávať podľa správneho poriadku. 

Skutočnosť, že napr. v prípade požitia alkoholu 
mladistvým nejde o priestupok, vyplýva z ust. § 2 
ods. 1 zákona o priestupkoch, podľa ktorého prie-
stupkom je také zavinené konanie, ktoré ohrozuje 
alebo porušuje záujem spoločnosti a je za priestupok 
výslovne označené – ak nejde o iný správny delikt 
postihnuteľný podľa osobitných právnych predpisov, 

alebo o trestný čin. Keďže skutkové podstaty, ktoré 
sú uvedené v zákone č. 219/1996 Z. z. v § 2 v odse-
koch 2 a 3, nie sú v zákone o priestupkoch výslovne 
označené ako priestupok, tak ide o iné správne delik-
ty, postihnuteľné podľa osobitných predpisov, a teda 
v tomto prípade podľa zákona č. 219/1996 Z. z. 

Spomínané skutkové podstaty môžeme rozdeliť 
do dvoch skupín, jednak ide o správne delikty, keď 
zákazy v § 2 zákona poruší maloletá osoba vo veku 
do 15 rokov a druhú skupinu tvoria delikty, ak tieto 
zákazy poruší mladistvá osoba do 18 rokov. V prvom 
prípade, vzhľadom na to, že maloletá osoba nemá 
deliktuálnu spôsobilosť a zodpovednosť v tomto 
prípade, sankcionovaný bude jej zákonný zástupca. 
Obce môže v týchto prípadoch uložiť pokutu zákon-
nému zástupcovi do výšky 33 eur. V tomto prípade 
je uloženie pokuty fakultatívne – je teda na zvážení 
obce, či o pokute rozhodne alebo inak vyrieši tento 
správny delikt. V prípade mladistvého, ktorý už má 
deliktuálnu spôsobilosť a je teda sankcionovateľný, 
obec môže postupovať takto: uložiť pokarhanie ale-
bo udeliť pokarhanie a zákaz navštevovať verejne 
prístupné miesta a miestnosti, v ktorých sa podávajú 
alkoholické nápoje. V tomto druhom prípade je ulo-
ženie pokarhania a zákazu obligatórne. Obec teda 
nemôže riešiť tento delikt inak, ale musí udeliť buď 
jedno alebo druhé opatrenie. 

Zákaz navštevovať verejne prístupné miesta 
a miestnosti, v ktorých sa podávajú alkoholické nápo-
je, nie je možné zamieňať s obmedzujúcim opatrením 
v zmysle § 17 zákona o priestupkoch. Rozdiel je v tom, 
že v našom prípade sa zákaz vzťahuje na všetky ve-
rejne prístupné miesta. Samozrejme, tým sa myslí 
na miesta, ktoré sa nachádzajú na území tej obce, 
ktorá rozhodla, pretože obec vykonáva svoju pôsob-
nosť len na svojom území (zákon 369/1990 Zb.)

V prípade, že osoba, ktorej bol uložený spomí-
naný zákaz, tento poruší, dopustí sa už priestupku 
v zmysle § 30 ods. 1 písm. c zákona o priestupkoch. 
Za tento priestupok je možné uložiť pokutu v blo-
kovom konaní do 60 eur alebo postúpiť vec na ob-
vodný úrad, ktorý v správnom konaní môže udeliť 
pokutu do 99 eur. 

V prípade, že dôjde k súbehu priestupku mladis-
tvého a iného správneho deliktu mladistvého, ide 
o tzv. viacčinný súbeh a každý zo skutkov sa po-
sudzuje zvlášť. Ak napr. 16-ročný mladistvý požíva 
alkoholický nápoj a zároveň ho podáva inej mladis-
tvej osobe, dopúšťa sa správneho deliktu podľa § 
12 ods. 3 zákona č. 219/1996 Z. z. (obec uloží po-
karhanie alebo v odôvodnenom prípade pokarhanie 
a zákaz navštevovať verejne prístupné miesta, kde 
sa podávajú alkoholické nápoje) a priestupku podľa 
§ 30 ods. 1 písm. a zákona o priestupkoch, za čo mu 
obvodný úrad v správnom konaní môže uložiť po-
kutu 99 eur alebo orgán oprávnený na prejednanie 
priestupku v blokovom konaní pokutu 60 eur (obec 
alebo obecná polícia). 

V nasledujúcom článku priblížim priebeh kona-
nia v prípade, ak obec nariadi ústne pojednávanie 
na objasnenie spomínaných deliktov a pozrieme sa 
aj na zmeny v zákone o obecnom zriadení.

 Juraj Lauko, prednosta miestneho úradu
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Samospráva chce riešiť 
problémy v doprave

V zmysle najnovšej regionálnej inicia-
tívy „Aktívny župan, aktívni starostovia“ 
chcú predstavitelia samospráv ponúknuť 
novej vláde, ktorá vzišla z parlamentných 
volieb, návrhy, ktorými by sa dala zásad-

ným spôsobom zmeniť dopravná situácia 
v kraji, ako aj v samotnom hlavnom meste.  
„Chceme prísť s návrhom zmien v zásobní-
ku dopravných projektov. Podporíme BSK, 
aby bola uprednostnená výstavba takzva-
ného nultého diaľničného obchvatu D4 
okolo Bratislavy a vybudovanie rýchlost-
nej komunikácie R7 v smere na Šamorín. 
Podstatou návrhu je, aby sa na výstavbu 
dali použiť aj prostriedky z fondov Eu-
rópskej únie. Bude veľmi dôležité, aby 

budúca vláda dokázala zmeniť postoj 
Európskej komisie k čerpaniu prostried-
kov z eurofondov, ktoré sú v súčasnosti 
pre Bratislavu a Bratislavský kraj takmer 
nedostupné,“ uviedol pre TASR starosta 
bratislavskej mestskej časti Vajnory 
Ing. Ján Mrva.

Starostovia a primátori v BSK by sa  
s predstaviteľmi kraja mali v budúcnosti 
stretávať v dvojmesačných intervaloch.

Text a foto: Eduard Fašung

Nosnou témou druhého 
stretnutia starostov 
a primátorov malokarpatskej 
oblasti s predsedom 
Bratislavského samosprávneho 
kraja (BSK) Pavlom Frešom 
bola neúnosná dopravná situácia, 
predovšetkým na hlavných 
príjazdových ťahoch do Bratislavy.

Netrvalo dlho a už sa ozvali nespokoj-
né hlasy, čo je prirodzené, lebo ľuďom 
chýbali informácie. Takže: áno, možno 
už niektoré mestské časti urobili postrek, 
my keby sme celú akciu organizovali 
opäť cez Magistrát, tiež by bol postrek 
vykonaný. Mestské časti  v koordinácii 
s Magistrátom robia postrek prostred-
níctvom nimi vybranej firmy s prí- 
pravkom Kontakt, ktorý je odolný voči 
vode. Tento prípravok hubí len dospelé 
jedince, tzv. imága a nerieši larválne 

štádiá (naše mláky a pomaly tečúce 
vody) a nebráni ani príchodu nových 
jedincov (NPR Šúr). Čo to znamená?  
Keby sme sa zapojili do tejto akcie 
a použili prípravok Kontakt, vyhubili  
by sme veľkú časť dospelých jedincov, 
nachádzajúcich sa na území Vajnor v da- 
nom čase, no v priebehu ďalších nocí 
by ich bez problémov nahradili nové ko- 
máre, napríklad aj zo Šúru (komár 
za noc preletí aj 10 kilometrov). Teda 
nikam by sme sa nepohli. Výsledok by 

Po posledných dažďoch a s nimi spojeným problémom vysokých 
spodných vôd vo Vajnoroch, nastal problém týkajúci sa premnoženia 
komárov. V minulosti MČ Bratislava – Vajnory robila postrek 
v spolupráci s Magistrátom hl. m. SR Bratislavy a ten ho aj financoval. 
Tento rok sme sa rozhodli ísť vlastnou cestou. Postrek budeme platiť 
z vlastného rozpočtu , tak si chceme vybrať, kto nám ho urobí. 

Postrek proti komárom,
účinnejší za menej peňazí

bol nulový. Spomeňte si na minulý rok. 
A ešte by nám prišla faktúra na cca 
15 000 eur, ktorú by sme museli tento  
rok aj zaplatiť. Takto máme možnosť 
vyskúšať iný prípravok, ktorý sa svo- 
jím charakterom viac hodí na naše pod- 
mienky (vodné plochy vhodné na vývoj 
lariev, blízkosť NPR Šúr – bariérový úči- 
nok postreku Mosquito Barier, účin- 
kujúci aj na larválne štádiá) a za polovicu 
ceny. Nevýhoda je, že po aplikácii pos- 
treku nesmie  48 hodín zapršať. 

To je dôvod, prečo váhame so začatím 
prác. Vývoj počasia konzultujeme so 
SHMÚ a hneď, ako sa počasie ustáli, 
pristúpime k aplikácii postreku. 

Ladislav Milincký 
Referát Životného prostredia
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„Máme 20. výročie činnos-
ti galérie a darčekom pre ňu 
je bezbariérový vstup. O to 
sa zaslúžilo naše Združenie 
deti a umenie i vajnorská sa-
mospráva,“ pripomenul na 
vernisáži stavebnú novinku 
galerista Peter Čepec. Tiež sa predsta-
vuje ako maliar dielom Súdruhovia, pre-
čo?, obrazmi z cyklov Živly, Rozprávky 
a inými olejomaľbami. Jeho tvorba už 
bola na 140 výstavách v SR, ČR, Ne-
mecku, Poľsku, Rakúsku a Taliansku. 

Maľbe, ale na skle, sa venuje Erika 

Kultúrne leto
Pestrú súčasnú tvorbu predstavuje výstava Vajnorský výtvarný salón, 
ktorú sprístupnili v Galérii TYPO&ARS vo Vajnoroch. Na nej sa obrazmi 
vytvorenými rôznymi technikami, fotografiami, šperkami a objektmi 
prezentuje 11 umelcov prevažne strednej generácie. Všetkých nejakým 
spôsobom spojila táto mestská časť na okraji Bratislavy.

➷ Va jnory v médiu

Surányiová-Berenčiová a inšpi- 
rujú ju vajnorské ornamenty 
i architektúra. Členka klubu 
textilných výtvarníkov ARTTEX 
Anna Holaňová vytvorila zá-
vesnú tapisériu, študentka Vy-
sokej školy výtvarných umení 

Veronika Holaňová asamblážové obrazy, 
Jaroslav Chudáček zasa grafické diela 
a pôvodom Japonka Seiko Kawashima 
kaligrafiu. Marián Vlašič spestruje ná-
stennú expozíciu fotografickými trip-
tychmi. 

Okrem desiatok drobných šperkov a ke- 

ramických diel vystavuje Viera Čepco-
vá z kameňa a drôtu Popletené objekty. 
Eva Raková je od roku 1989 členkou 
Združenia šperkárov AURA. Okrem 
šperkov sa predstavila aj ako poetka, 
keď na vernisáži uviedli do života jej 
druhú zbierku básní Čas náš každoden-
ný. S kovom rád pracuje Igor Kaplan. Je 
absolvent strednej i vysokej umeleckej 
školy v Bratislave, v galérii i na jej ná-
dvorí má viacero objemnejších kováč-
skych diel. Umelecká drotárka Dagmar 
Kanjaková vybrala na výstavu kolek-
ciu sôch a objektov. Viaceré z nich sú 
tohtoročné diela. „Koňa som z tvrdšie-
ho drôtu robila 70 hodín a moje prsty 
dostali poriadne zabrať,“ povedala pre 
TASR výtvarníčka, ktorá je aj lektorkou 
Ústredia ľudovej umeleckej výroby.
V galérii sa koná výstava vo forme 
salónu tretí raz. Je zaradená medzi 
akcie Vajnorského kultúrneho leta 
a potrvá do 20. augusta 2010.

(TASR)

Združenie deti a umenie 
Vás pozýva na 8. letné tvorivé 
dielne pre deti i dospelých

Miesto konania: Galéria TYPO&ARS, Roľnícka 349, Vajnory
Veková hranica: deti od 4 rokov. 
Účastníkom odporúčame obliecť si staršie veci.
Poplatok je 8 eur na osobu a deň (materiál + občerstvenie).
Prihlášky: 0903 477074, 02/43 71 19 88, 
e-mail: cepec@typoars.sk

✔práca s hlinou — modelovanie, odlievanie, práca 
na hrnčiarskom kruhu, frotáž, maľba glazúr, sušenie a pálenie;
✔  výroba ručného papiera — príprava recyklovaného papiera, 
frotáž, sušenie, aplikácie;
✔  mramorovanie grafických papierov a kartónov;
✔  aplikácie z papiera, kartónov a lepeniek –  origami, 
zhotovenie zošitkov na kreslenie, pozdravov, paspartovanie;
✔  maľba — na sklo, na kamene, na hodváb, maľba
akvarelov – výber motívov, rozkresby, návrhy, základy 
kompozície;
✔  základy grafických techník (monotypia) — kompozičné 
návrhy, maľba, tlač, reliéfna slepotlač;
✔  koláže — výber motívov, kompozícia, strihanie, lepenie;
✔  drotárstvo — opletanie keramických misiek a váz, sklených 
fliaš, kameňov, zhotovovanie drôtových objektov;
✔základy šperku — návrhy, výber použitých materiálov, 
zhotovenie šperku;
✔  textilné techniky — tapisérie - výber motívov, rozkresby, 
návrhy, kompozícia, lepenie, prepichovanie, adjustáž.

8. letné tvorivé dielne pre deti i dospelých

8. letné tvorivé dielne pre deti a dospelých 
(denne od 14.00  – 18.00 hodiny)
5. – 9 . 7. 2010     1. turnus 
16. - 20. 8. 2010  2. turnus
20. 8. – 29. 8. 2010   
Výstava prác účastníkov 8. letných tvorivých dielní 
pre deti a dospelých v Galérii TYPO&ARS  

Tvorivé dielne pre deti a dospelých, ako aj výstava prác 
účastníkov tvorivých dielní sa realizujú v spolupráci s firmou 
TYPOARS, s. r. o. a s podporou Mestskej časti Bratislava
-Vajnory, Hlavného mesta SR Bratislavy, Bratislavskej 
papierenskej spoločnosti, s. r. o. a firmy Siemens, s. r. o.
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Deti si zasúťažili v nových športových 
disciplínach, za ktoré dostali sladké 
odmeny, tešili sa zo skákacej trampolíny, 
cukrovej vaty, nafukovacích balónov, 
orange ballu plného dobrého džúsu, 
maľovania na tvár, tomboly a bohatého 
programu, ktorý vyvrcholil súťažou Baby 
Vajnory 2010. Porota na čele s herečkou 
Kamilou Magálovou udelila všetkým 
7 odvážnym súťažiacim prvé miesto. 
Keďže šerpa pre Baby Vajnory bola len 
jedna, za kreatívnu karnevalovú masku 
„robota“ ju zaslúžene získal Janko 
Pálik z Vajnor. Bodku za vydareným 
popoludním urobil šašo Maroš, ktorý si 
s deťmi zaspieval, zatancoval a zasúťažil.

Finálová sedmička súťaže 
Baby Vajnory 2010:
1. Dianka Eliášová, 2. Marcelka Mrvová, 
3. Natálka Hanzelová, 4. Janko Pálik, 
5. Lea Číková, 6. Samko Hoza, 7. Oliver 
Zeman  
Porota Baby Vajnory 2010: 
Kamila Magálová – herečka, Juraj Mra-
vec – redaktor STV, Zuzana Janeková 
– choreografka, Alena Srnová – riaditeľka 
MŠ, Milka Kinčešová – učiteľka ZUŠ
Vďaka týmto všetkým sa mohli naše 
deťúrence tešiť z nezabudnuteľného 
Dňa detí:
Sponzori, ktorí poskytli sladkosti 
na športové disciplíny:
■ Reštaurácia Bakchus Vila, Reštaurácia 
Modrý dom, Potraviny s večierkou 
Hanker, Potraviny s večierkou Paligo, 
Reštaurácia U Bobra, Kon- Rad, 
Coca-Cola HBC, Slovakia, McDonald‘s.
Sponzori, ktorí poskytli ceny 
do súťaže Baby Vajnory 2010:
■ Svetlana Matúšová, Reštaurácia 
Fratello, Ing. Soňa Molnárová, 
McDonal‘s, krajčírstvo Jeane Mode 
– Janka Šuchovenová (šerpa).
Sponzori, ktorí poskytli ceny 
do tomboly:
■ kaderníctvo Sidka Vajnory, 
McDonald‘s, Basketland, MČ 
BA – Vajnory. 
Dobrovoľníci, ktorí zabezpečovali 
športové disciplíny:
■ Skauti na čele s Tomášom Kadlicom, 
mladí VOS-kári na čele s Daliborom 
Grebečim. Skákacia trampolína 
– Coca-Cola HBC Slovakia, Orange ball 
džús, maľovanie na tvár – McDonald‘s
Poďakovanie patrí aj Milke Kinčešovej 
za nácvik piesní s deťmi, Alene Srnovej 
za poskytnutie priestorov MŠ na súťaž, 

V sobotu 5. júna krásne slnečné 
počasie prispelo k tomu, že 
Deň detí, ktorý zorganizovala 
MČ Bratislava – Vajnory, 
sa skutočne vydaril.

V stredu 9. júna sa seniori pobrali, ako 
turisti, viacerí autami, niektorí bicyklami, 
ale našli sa aj takí, čo túto cestu absol-
vovali peši. Nebola až taká náročná, ale 
neposlušné nôžky mnohým z nás už 
nechodia tak zľahka. Bolo nás asi 25 a 2 
detičky (vnúčatká Anička a Matúško). 
Zaplnili sme okolie a pohyb výletníkov 
oživil čistinku, na ktorej sa chata nachá-
dza. Blahodarne na nás pôsobilo ticho 
lesa, čerstvý vzduch, tento zážitok sme 
si vychutnávali. 

Pri chate, poniže nej preteká potôčik 
– bystrinka, ktorá predierajúc sa cez ka-
mene šumí, a studnička, nachádzajúca 
sa tam, poskytuje fantastickú vodu pre 
smädných a unavených. Posedenie bolo 
príjemné a každý zo svojho batoha vy-
tiahol zásoby jedla. Pahreba sa chystala 
na opekanie špekáčikov, klobás alebo 
slaninky, a tak slinky, ktoré sa zbiehali 
v ústach, po chvíli trpezlivosti  sa doč-
kali. Detičky nám spríjemnili tieto chvíle 

Oddych seniorov 
na poľovníckej chate

Navštíviť poľovnícku chatu sme sa chystali už skôr, no 
pre nepriaznivé počasie a príval veľkej vody sme sa tohto 
úmyslu vzdali. Tešili sme sa ako malé deti, keď sa poča-
sie umúdrilo a slniečko rozdávalo svoje hrejivé lúče. 

pokoja a tiež bolo veľa smiechu.  Pozoro-
vali sme jedného motýľa, bola to úžasná 
chvíľa, ako vnímali môj postreh s komen-
tovaním. Po  chvíli, samozrejme, motýľ 
uletel. No o malú chvíľu ma deti upozor-
nili na iného motýľa Urobila som im ex-
kurziu v poľovníckej chate. Boli zvedavé 
na každú miestnosť, ale spať by tam ne-
chceli. Ďalší zážitok mali z vyhotovova-
nia prstienkov z ozdobnej stužky, ktoré 
im urobila pani Brunclíková a jej dcéra 
Danka, po jednom na každú ruku (s hu-
morom dodali, že sú zasnúbení). Hovo-
rí sa, že deti a starkí majú k sebe blízko 
a môžem to potvrdiť, je to pravda.

Krásne počasie a nádherné zá-
žitky boli zavŕšením nášho výletu. 
Ďakujeme za stretnutie všetkým zúčast-
neným a najmä vajnorským poľovníkom, 
ktorí nám umožňujú realizovať každo-
ročne túto akciu.

Amália Orthová, 
Klub seniorov

Deň dychovej hudby 
V nedeľu 13. júna 2010 sme si  pripomenuli 144. výročie založenia 
dychovej hudby vo Vajnoroch vystúpením Vajnorskej dychovky 
v Parku pod lipami.

Vajnorská dychová hudba  sa stala 
neodmysliteľnou súčasťou všetkých 
významných kultúrno-spoločenských 
podujatí a slávnostných chvíľ 
vo Vajnoroch. 
Vajnorskú dychovku prišli pozdraviť 
členovia Vajnorského okrášľovacieho 
spolku  kyticou piesní a tancov.  
Po krátkej prestávke zaujali miesta 
na pódiu členovia dychovky so spevákmi  
Veronikou Feketovou, Ankou Pekári-

kovou a Dušanom Vitálošom.  Koncert 
ukázal,  že dychovka má vo Vajnoroch 
hlboko zapustené korene, rezké tóny  
polky, valčíka  roztancovali prítomných 
divákov. Na záver koncertu zástupkyňa 
starostu Ing. Soňa Molnárová. vo svojej 
ďakovnej reči popriala dychovej hudbe 
veľa dobrých muzikantov, aby sa zacho-
vala tradícia Vajnorskej dychovej hudby 
ešte dlhé roky.  

Katarína Dobiášová

BlAhOželANie JuBilANTOVi
Svoje krásne jubileum, 70 rokov života, oslávi 20. júla člen nášho Senior klubu 

František Vlček.  
Všetci členovia klubu mu srdečne blahoželáme a do ďalšieho života mu 
zo srdca želáme  veľa zdravia, šťastia, spokojnosti a stále veselú myseľ.             

        Členovia Senior klubu 
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V sobotu 5. júna krásne slnečné 
počasie prispelo k tomu, že 
Deň detí, ktorý zorganizovala 
MČ Bratislava – Vajnory, 
sa skutočne vydaril.

Kataríne Hanzelovej a Alene Eliášovej 
z MC Lienočka za pomoc pri súťaži  
Baby Vajnory a všetkým rodičom.

■ Pracovníkom MÚ Vajnory, ktorí sa 
zúčastnili na realizácii celého podujatia:  
Š. Križanovičovi a Ľ. Krištofičovi s pra- 
covníkmi hospodárskej správy, M. Deb- 
nárovej, D. Pilnej, O. Bielikovej, J. Mar-
tiškovej, M. Porázikovej, S. Molnárovej 
a v neposlednom rade starostovi MČ.

Katarína Dobiášová

 Deň našich detí 

Foto: Anton JakubáčSPONZORI:

Príspevok na škôlku
Mestskej časti sa podarilo od investora 
CEPITu získať príspevok - kompenzáciu 
vo výške 50 000 eur na výstavbu novej 
materskej školy vo Vajnoroch.
Konateľka spoločnosti pani Mikušová symbolic-
ký šek s touto sumou odovzdala na Deň detí nie 
predstaviteľom obce, ale symbolicky vajnorským 
deťom - škôlkarom, ktorý budú, ak sa všetko 
stihne, prvými žiakmi tejto novej vajnorskej
škôlky od septembra tohto roku.
Touto formou pokračuje mestská časť v získava-
ní prostriedkov od veľkým investorov vo Vajno-
roch  na výstavbu verejnoprospešných stavieb 
a občianskej vybavenosti. Minulý rok sa podarilo 
mestskej časti získať 100 000 eur od investora 
zástavby letiska.

Eduard Fašung
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množstvo zelene, že dochádza k zbytočnému 
výrubu stromov? Že dôjde k zníženiu počtu 
parkovacích miest, zhorší sa priechodnosť 
z jednej strany Roľníckej na druhú?
– Absolútne sú to obavy neoprávnené. Slovo revi-
talizácia znamená oživenie a nie ničenie. Kto toto 
šíri, tak šíri poplašné správy. Bola vyrúbaná jedna 
chorá spráchnivená lipa s dendrologickým posud-
kom a povolením. Zmätkujúca občianka, čo privo-
lala cez štátnu políciu mestskú políciu a zburcovala 
bratislavských zelených v nádeji, že konečne niečo 
na nás našla, musela odísť s dlhým nosom a dokon-
ca odmietla aj podpísať zápisnicu o tom, že zavolala 
políciu úplne zbytočne. Ale, k samotnému námes-
tiu. Zelene pribudne asi 40 percent a stromov bude 
približne o 40 viac. Bude obnovená dedinská stud-
ňa, vybuduje sa chodník popri Roľníckej na zástav-
ku MHD, kde bude spevnená plocha a vybuduje sa 
promenáda smerom k sv. Floriánovi. V zeleni budú 
zákutia so sedením. Popri utlmenej časti cesty pri 
lekárni bude pozdåžne parkovanie a dnešné veľké 
parkovisko sa zníži o polovicu. Počet parkovacích 
plôch na námestí však zostane zachovaný, lebo 
popri utlmenej ulici vedľa Regiusu sa vybudujú kol-
mé parkovania čím sa kapacita parkovania nielenže 
zachová, ale celkovo mierne zvýši. Príde aj k prelo-
ženiu škaredých telefónnych ståpov na námestí. 

Blíži sa koniec volebného obdobia? Ako 
plníte svoj volebný programu?
– Nemám problém pravdivo odpovedať ktorému-
koľvek obyvateľovi Vajnor. To čo som sľúbil – plním. 
Stretávam sa však aj s občanmi, ktorí úspechy obce 
považujú akoby za svoju osobnú prehru. Je to vid-
no na ich aktivitách v šírení neprávd, ako napríklad 
v súčasnosti pri revitalizácii námestia. Záverečný 
účet úrad i starosta občanom predložia. Napriek 
zložitým krízovým rokom sa nám podarilo splniť 
drvivú väčšinu vecí, ba pridať aj niečo navyše. Bolo 
to ťažšie aj preto, lebo som starostom z iného po-
litického spektra, než bola končiaca sa vládna ko-
alícia. O to vyššiu hodnotu majú naše úspechy vo 
Vajnoroch.            

  Text a foto: Eduard Fašung
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Prečo MÚ pristúpil k revitalizácií časti
 námestia na Roľníckej ulici až teraz?
– Mali sme to nevzhľadné veľké asfaltové parko-
visko, plné dažďových mlák so žltými plynovými 
rúrami čo ho lemujú a škaredými telefónnymi 
ståpmi nechať tak? Veď sme občanom v predvoleb-
nom programe sľúbili revitalizáciu centrálnej časti 
vajnorského námestia. Od polovice roku 2007 sa 
revitalizáciou tejto časti Roľníckej ulice zaoberala 
stavebná komisia, lebo už vtedy sme vedeli, že bu-
dú vyhlásené výzvy na rezortné ministerstvo. Tak sa 
aj stalo a v roku 2008. Na ich realizáciu bolo treba 
splniť rôzne ministerstvom stanovené kritériá pre 
revitalizáciu verejnej zelene. Keďže už minulá vlá-
da bola v čerpaní EÚ fondov mimoriadne váhavá 
a výzvy vyhodnocovala veľmi dlho, nedočkali sme 
sa z ministerstva regionálneho rozvoja ani po dl-
hom čakaní kladnej odpovede. Požiadali sme teda 
o dotáciu ministerstvo fi nancií a to nám ju pred 
koncom volebného obdobia aj schválilo. Ale nie 
v celom rozsahu. Škoda, že nemáme prostriedky 
na realizáciu celej revitalizácie. Na druhej strane, 
nebudeme v dnešnej dobe takí skeptickí a tešme sa 
z toho, že môžeme aspoň čiastočne realizovať skoro 
dva roky starý projekt.
Prečo niektorí obyvatelia mylne šíria, že sa 
revitalizácia verejne neprerokovala? Veď 
prerokovanie s občanmi koncom septembra 
2008 skončilo aplauzom pre autorov projektu. 
– Prerokovanie s obyvateľmi bolo dokonca dvakrát. 
Dňa 26. 6. 2008 v Kultúrnom stredisku na Baničo-
vej ulici boli zaznamenané podnetné požiadavky 
občanov, ktoré sa z veľkej časti do projektu aj za-
pracovali. Ľudia chceli zachovať pešiu zónu, vytvoriť 
cyklotrasu, obnoviť jednosmernú ulicu, zo sochy sv. 
Floriána urobiť námestotvorný prvok, zachovať časť 

centrálneho námestia

Opýtali sme sa starostu Vajnor Jána Mrvu

parkoviska kvôli podnikateľským aktivitám a uvažo-
vať aj o jeho spoplatnení, myslieť na pitnú fontánku, 
obnoviť studňu, nezaberať existujúcu zeleň, ba k nej 
ešte pridať, zdravé stromy zachovať, pred úradom 
spraviť priechod a semafor, zachovať a obnoviť 
chodník idúci cez park, vytvoriť nové kruhové sede-
nia v zeleni, urobiť pozdľžne parkovanie popri Roľ-
níckej ulici. Návrhy viackrát prerokovala a schválila 
stavebná komisia a 24. 9. 2008 sme štúdiu verejne 
predstavili občanom na Baničovej. Obe stretnutia 
prebiehali v konštruktívnej atmosfére, za čo pat-
rí Vajnorákom moja vďaka. Zúčastnili sa na nich aj 
mnohí poslanci. O návrhu bolo informované miestne 
zastupiteľstvo, ktoré ho prerokovalo a schválilo aj 
spoluúčasť mestskej časti na projekte. 
Ako prebiehalo projektovanie? 
- Ako som už uviedol, od polovice roku 2007 sa 
začalo pracovať s ideou revitalizácie. Podnety komi-
siám na začatie prác som dával ja, lebo mi na tom 
bytostne záležalo. Bola vybratá projekčná fi rma, 
ktorá už takéto námestia realizovala. Bolo treba 
diskutovať o mnohých veciach, ktoré by na námes-
tí mali byť a nájsť aj kompromis medzi tým, čo by 
chceli architekti a urbanisti, čo by chceli občania 
a aké kritériá si kládlo rezortné ministerstvo.
Dokedy revitalizácia potrvá? Koľko bude stáť, 
kto ju zaplatí?
– S obnovou námestia chceme skončiť 25. augusta 
2010. Z ministerstva fi nancií sme dostali dotáciu 
200 000 eur a z nášho rozpočtu dáme 50 000 
eur, schválených v rozpočte. Snažíme sa ešte zís-
kať prostriedky na vybudovanie parkovacích miest 
od miestnych podnikateľov na námestí, na podnika-
ní ktorých nám záleží. Sú to napríklad mäsiar, leká-
reň, hanker, Ipec a Regius.
Sú oprávnené obavy občanov, že sa zníži 

ku MHD, kde bude spevnená plocha a vybuduje sa 
promenáda smerom k sv. Floriánovi. V zeleni budú 
zákutia so sedením. Popri utlmenej časti cesty pri 
lekárni bude pozdåžne parkovanie a dnešné veľké 
parkovisko sa zníži o polovicu. Počet parkovacích 
plôch na námestí však zostane zachovaný, lebo 
popri utlmenej ulici vedľa Regiusu sa vybudujú kol-
mé parkovania čím sa kapacita parkovania nielenže centrálneho námestia

Revitalizácia

Nevzhľadné vajnorské 
námestie bude mať onedlho 
oveľa krajší vzhľad.

Z námestia zmiznú 
aj špatiace telefónne stĺpy.
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Olympiáda 
pre našich škôlkárov
Dňa 9. júna 2010 sa uskutočnila Olympiáda materských škôl sídliacich 
v mestských častiach Bratislavy - Rača a Vajnory. 

Deti z materských škôl mestských častí Bratislavy - Rača a Vajnory súťažili

Olympiáda umožnila deťom ukázať svoj 
talent a športové majstrovstvo v troch 
disciplínach: v behu na 20 metrov, 
v hode do diaľky tenisovou loptičkou 
a v skoku do diaľky z miesta. V každej 
disciplíne mohli zúčastnené materské 
školy reprezentovať 4-členné družstvá 
(2 chlapci a 2 dievčatá). Výborné 
podmienky športového areálu Základnej 
školy na Tbiliskej ul. v Rači umožnili 
všetkým súťažiacim podať tie najlepšie 
výkony. Intenzívna predolympijská 
príprava sa našim reprezentantom 
vyplatila. Zisk 3 zlatých medailí, ktoré 
pre našu materskú školu vybojovali naši 
predškoláci, je našim veľkým úspechom.  
V skoku do diaľky z miesta zvíťazila 
v kategórii dievčat Natália Bošková.  
V hode do diaľky tenisovou loptičkou 
v kategórii dievčat zvíťazila Eliška 
Jelušová.  V tej istej súťaži v kategórii 
chlapcov zvíťazil Adam Vígh.  
Za víťazmi v úsilí dosiahnuť čo najlepší 
výsledok, nezaostali ani ostatní 
reprezentanti našej materskej školy. 
Všetci boli odmenení diplomom za účasť 
a peknou knihou.

Text a foto: Alena Srnová
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JÚl
■ 3. 7. 2010
Turnaj v plážovom volejbale – 2. ročník
Prezentácia: 8.00 h, začiatok: 8.30 h
Max. 12 družstiev
Miesto konania: 
Areál hádzanárskeho ihriska Alviano
Organizátor: MČ BA – Vajnory a komisia športu
Prihlášky: bednar.matus@gmail.com
Kontakt: 0904/289 754
 
■ 5. 7.  – 9. 7. 2010 
 8. letné tvorivé dielne pre deti a dospelých 
– 1. turnus
Denne od 14.00 h  do 18.00 h 
Miesto konania: Galéria TYPO&ARS, Roľnícka 349
Organizátor: Združenie deti a umenie 
Prihlášky: cepec@typoars.sk
0903/477 074, 02/ 43711988

AuGuST
■ 12. 8. - 19. 8. 2010 
Družobný zájazd do Ríma a Alviana
Organizátor: MČ Bratislava – Vajnory
Prihlášky: horvathova@vajnory.sk, 
dobiasova@vajnory.sk
Kontakt: 02/48 22 44 12, 02/48 22 44 23, 
0911/881 389
Cena zájazdu: 333 Eur 
■ 16. 8.  – 20. 8. 2010 
8. letné tvorivé dielne pre deti 
a dospelých – 2. turnus
Denne od 14.00 h  do 18.00 h 
Miesto konania: Galéria TYPO&ARS, Roľnícka 349
Organizátor: Združenie deti a umenie
Prihlášky: cepec@typoars.sk
0903/477 074, 02/ 43711988
■ 20. 8.  – 29. 8. 2010 
Výstava prác účastníkov 8. letných  
tvorivých dielní pre deti a dospelých 
Vernisáž v piatok 20.8.2010 o 17.00 h 
Miesto konania: Galéria TYPO&ARS, Roľnícka 349
Organizátor: Galéria TYPO&ARS
■ 21. 8. 2010 
Svetový pohár v BENCHPRESSE
Čas: 10.00 h, 
Miesto konania: hádzanárske ihrisko Alviano
Organizátor: H – Fit Agency 
Spoluorganizátor: MČ Bratislava – Vajnory
 ■ 28. 8. 2010
VAJNORSKÉ DOŽINKY 2010 – 7. ročník   
15.00 – 24.00 h   Námestie Roľnícka ulica               
Organizátor: Mestská časť Bratislava –Vajnory
■ 29. 8. 2009 
Oslavy 66. výročia SNP   
Kladenie vencov pri pamätníku , vatra SNP    
Miesto konania: 18.00 h   Park Pod lipami
Tanečná zábava  od 18.30 – 22.30 h, Park Pod lipami
Organizátor: MČ Bratislava – Vajnory
■ 1. 9. 2010 
Rozlúčka s prázdninami
Športové hry, opekanie pri táboráku
od 10.00 – 14.00 h
Miesto konania: Mahrova búda
Organizátor: Pozemkové spoločenstvo
Spoluorganizátor: MČ Bratislava - Vajnory

Zmena programu vyhradená!

➷Kultúrne podujatia 

Výstava obrazov 
Alessandra Vignaliho
MČ Bratislava – Vajnory v tomto 
roku oslavuje 20 rokov družobnej 
spolupráce s talianskym mestom 
Alvianom. 

V rámci festivalu Dolce Vitaj a pri prí-
ležitosti 20. výročia družobnej spoluprá- 
ce talianskeho mesta Alviano a MČ Bra-
tislava – Vajnory zorganizoval Taliansky kul- 
túrny inštitút výstavu obrazov Alessandra 
Vignaliho. 

Výstava zahŕňa dielo z posledného tvo- 
rivého obdobia A. Vignaliho, známeho 
umelca z Lazia. Adoptívny Umbrijčan 
predstavil tvorbu na mnohých indivi-
duálnych aj kolektívnych výstavách 
nielen v Taliansku. Výstava predstavuje 
skromný, ale významný výber jeho tvorby 
z posledných dvadsiatich rokov.

Súčasťou vernisáže, ktorá sa uskutočnila 
10. júna vo výstavnej sieni Primaciálneho 
paláca, bola degustácia umbrijských  gas- 
tronomických produktov firiem Falasco, 
Bartolomei, Panificio Aquili a Scianca, ktorú 
pre návštevníkov pripravili naši taliansky 
priatelia spolu s mestskou časťou. Svojím 
spevom a tancom obohatil v kultúrnom 
programe túto nevšednú udalosť na ná- 
dvorí Primaciálneho paláca aj Vajnorský 
okrášľovací spolok.

Výstava bude  pre verejnosť sprístupnená 
do 25. júna, potom sa sťahuje do Piešťan 
(29. 6. – 18. 7. 2010) a napokon ju budú 
môcť vidieť aj obyvatelia MČ Vajnory. 
Vernisáž výstavy sa uskutoční 27. 8. 2010 
na MÚ vo Vajnoroch a sprístupnená 
verejnosti bude od 28. 8. – 15. 9. 2010.

Katarína Dobiášová
Foto: Anton Jakubáč
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Článok Vstupná brána = zlatá baňa 
som si nemusel prečítať niekoľkokrát, tak 
ako mi to odporúčali na záver, kde pani 
inžinierka píše ako za autorov, nespo-
kojných Vajnorákov a vlastníkov priľah-
lých nehnuteľností. Nemám chuť tento 
článok rozoberať, ale hneď mi napadlo 
rozprávanie o Modre, keď naplánova-
li prvú železnicu pod Malými Karpatmi 
a tá mala viesť aj cez Modru. Lenže tu 
nastal problém, pretože trať železnice, 
samozrejme, viedla cez súkromné po-
zemky a bol potrebný súhlas ich maji-
teľov. Jeden z miestnych sedliakov sa 
zaťal a povedal, že on nebude každý deň 
otvárať a zatvárať vráta na stodole, ktorá 
by mu ju navyše začmudila, pretože trať 
bola naprojektovaná cez jeho pozemok. 
Nastalo to, že aj ostatní sedliaci začali 
byť proti železnici, pretože oni ju nepo-
trebovali, a tak sa stalo, že Modra nemá 
žiadne železničné spojenie, čo značne 
ovplyvnilo celý vývoj mesta. Na tomto 
je vidieť, čo dokáže, aj keď demagogické 
ovplyvňovanie ľudu. 

Aj náš článok sa opiera o dôležitý fakt 
a to, že ho píšu v zastúpení vlastníci pri-
ľahlých nehnuteľností, ktorí si myslia, že 
vlastníkom nehnuteľností je iba po po-
sledný dom v dedine a ďalej už nie sú 
vlastníci pozemkov, a preto sa stalo, čo 
sa stalo, že okolo týchto domov sa začali 
budovať skalky a oddychové plochy. Pri-
padá mi to tak, že keď to nie je ohrade-
né, môžem si tam robiť, čo sa mi zapáči. 
Prečo potom všetci vlastníci pozemkov 

nediktujú všetkým susedom okolo seba, 
čo si môžu vo vlastnej záhrade zasadiť, či 
bude okrasná alebo iná, pretože pohľad 
cez plot musí byť pre mňa taký, aby sa mi 
páčil a zakážem susedovi zasadiť ovoc-
né stromy, lebo ako majiteľovi susednej 
parcely mi ovocné prekážajú. Takto by 
sa chceli správať nespokojní majitelia 
pozemkov, ale iba v tomto prípade, kde 
im to vyhovuje. Majitelia o tom, že sa ich 
pozemky nenávratne zaberajú a upravujú 
podľa potrieb priľahlých majiteľov, ne-
majú žiadnu vedomosť, pretože to zistia 
až vtedy, keď sa bude daná lokalita pri-
pravovať na stavebný pozemok a on na-
miesto desaťárového pozemku bude mať 
iba štvorárový, na ktorom sa nedá nič 
postaviť, pretože majitelia priľahlých ne-
hnuteľností využili nevedomosť vlastníka 
a možno s tichým súhlasom miestneho 
úradu, bez jeho vykúpenia, zrealizovali 
chodník, predzáhradku a aj samotnú ces-
tu. Každý majiteľ nehnuteľnosti je citlivý 
na svoj majetok, a preto už pri samotnom 
zakladaní okrasnej skalky som sa spýtal 
osobne pani inžinierky, či má na to sú-
hlas majiteľov pozemkov, odpovedala, že 
ona má súhlas miestneho úradu a majiteľ 
pozemku nie je známy. Neznámy majiteľ 
môže byť iba dočasný, ale nie trvalý, pre-
tože všetko niekto vlastní a niekto za to 
musí platiť aj dane. Keďže PD Vajnory 
bolo vlastníkom priľahlých pozemkov, 
berie sa to ako holá skutočnosť, že je to 
naše spoločné a môžeme s tým robiť, čo 
sa nám bude páčiť. Predstavenstvo PD 

Vajnory ale aj ja osobne som sa zúčast-
ňoval na predaji pozemku, ktorý v sú-
časnom čase zaujíma Vajnorákov a má 
prečo. Rokovania o predaji pozemku 
boli náročné a prebiehali vyše trištvrte 
roka, čo prinášalo rôzne zvraty, až sme 
sa nakoniec rozhodli, čo Vajnory, podľa 
nás najviac potrebujú, a preto sme usku-
točnili predaj spoločnosti, ktorá má pre 
Vajnorákov zabezpečiť to, čo samotní 
Vajnoráci nie sú samostatne schopní. 
Mali sme možnosť rozhodnúť o tom, čo 
bude postavené ako vstupná časť Vaj-
nor a či to bude aj vyhovovať občanom. 
Samotný pozemok, aj keď sa zdá veľký, 
má veľa obmedzení, ktoré sa musia zre-
alizovať skôr, ako sa tam niečo vybuduje 
a úmerne k tomu sa zmenšuje jeho roz-
mer a cena. Napríklad, cez pozemok je 
v podzemí vedené vysokotlakové plyno-
vé potrubie pre Vajnory, taktiež sú tam 
určité plochy vymedzené ako ochranné 
pásmo, ktoré bude zachytávať hluk a ne-
čistoty zo štvorprúdovej možno mimo-
úrovňovej križovatky, ktorá sa plánuje 
vybudovať nad súčasným kruhovým 
objazdom a mnoho podobných požiada-
viek bude musieť splniť investor, ktorý je 
skutočným majiteľom pozemku. Navyše 
tento investor sa pri rokovaniach za-
viazal, že dá odstrániť celú bilboardovú 
plochu, ktorá sa nachádza ako vstupná 
brána do Vajnor. 

Boli investori, ktorí ponúkali vyššiu 
cenu za pozemok, ale chceli na uvede-
nej ploche postaviť záchytné parkovis-

Vajnory = koniec mesta!

Prečítal som si niekoľko článkov vo Vajnorskom vidzeňí, číslo 
2/2010. Doteraz som sa nikdy nezapájal do rôznych diskusií, 
pretože mám na to svoj názor, ale teraz musím urobiť výnimku 
a napísať niekoľko riadkov aj z iného pohľadu. 
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ko pre bratislavské letisko a špeciálnymi 
autobusmi by pasažierov po zaparkova-
ní auta odviezli na letisko. Ďalej to bol 
investor, ktorý tam chcel vybudovať 
rýchloobslužný McDonald‘s, alebo bol 
záujemca, ktorý by na uvedenej ploche 
vybudoval benzínovú čerpaciu stanicu. 
Keď som túto možnosť povedal pisateľke 
uvedeného článku na stavebnej komisii, 
tak mi odpovedala, že som tam mal dať 
zrealizovať radšej benzínovú čerpaciu 
stanicu, ako potravinový obchod. Táto 
odpoveď bola taká veľavravná, že ďalej 
sa neoplatilo o uvedenom probléme dis-
kutovať. Keď som sa zamýšľal nad tým, 
čo môžem pre Vajnory najlepšie urobiť, 
začal som sa vracať do minulosti a zistil 
som, že iba tento spôsob môže vyriešiť 
problém s potravinovými predajňami, aj 
keď sa to niekomu zdá ako malichernosť. 
Boli časy, keď Vajnory mali až šesť po-
travinových predajní a v tom čase bolo 
v obci iba tritisíc obyvateľov. 

Pred desiatimi rokmi mali Vajnory 
okolo štyritisíc obyvateľov a jedny veľké 
potraviny, jedny malé a dvoje malé po-
travinové večierky. Dnes majú Vajnory 
vyše päťtisíc obyvateľov a navyše mnoho 
kupujúcich je z nových osídlení Chor-
vátského Grobu, ale počet potravino-
vých predajní ostal nezmenený spred 
desiatich rokov. Taktiež som uvažoval, 
kde by sa dal v dedine, okrem našej 
parcely, zrealizovať nový, na úrovni po-
žiadaviek dnešných čias potravinový ob-
chod spĺňajúci všetky hygienické kritériá 
s parkoviskom plným stromov a zelene 
s udržiavaným verejným poriadkom. Pri-
šiel som k záveru, že jediný najvhodnejší 
priestor je súčasne navrhovaný. Musíme 
si aj uvedomiť náročnosť a požiadavky 
investora pre zriadenie každej predajne. 
Je samozrejmé, že samotní Vajnoráci ne-
dokážu naplniť požiadavky predajnosti 
týchto predajní a iba za pomoci iných sa 
môžeme konečne dostať na úroveň oko-
litých dedín. Je nám známe, že čím je ob-
mena tovaru vyššia, aj samotná kvalita 
sa zvyšuje a znižuje cena. 

Vďaka našej tvrdohlavosti môžeme 
dopadnúť tak, ako som na začiatku člán-
ku spomenul Modranov, aj my budeme 
potom v budúcnosti chodiť nakupovať 
potraviny iba do novovybudovaných čas-
tí Vajnor, a to do CEPITU a nákupných 
centier, ktoré sa budú určite budovať aj 
na bývalom Vajnorskom letisku, čo bude 
prechod cez štvorprúdovú komunikáciu, 
ale to je budúcnosť, nás však musí zaují-
mať to, čo potrebuje väčšina Vajnorákov, 
a preto je potrebné riešiť našu súčas-
nosť.

Text a foto: Marián Brúder

Vážená redakcia Vajnorských noviniek!
Prostredníctvom niekoľkých viet by som rada vyjadrila svoj osobný názor k novej 

materskej škole vo Vajnoroch. K mojej reakcii ma evokoval najmä posledný článok 
vo Vajnorských novinkách č. 5/2010 „Vysvetlenie k úveru“.

„...asi nie sú potrebné vo Vajnoroch ani základné školy...“

 Posledné obdobie ma prekvapujú negatívne názory spoluobčanov k výstavbe novej materskej 
školy. No, naopak, páči sa mi, keď pôvodní Vajnoráci vedú svojich potomkov k tradíciám a s úctou 
si spomínajú na svojich významných predkov alebo spoluobčanov, ktorí sa zaslúžili akýmkoľvek 
činom o zviditeľnenie. Takisto ma teší úspech našich deviatakov, ktorí nie prvý raz výborne ob-
stáli v celoslovenskej konkurencii pri riešení testov. 

A práve materská škola v obci je tá prvá „inštitúcia“, ktorá vytvára podmienky pre vajnorské 
deti. V škôlke si nájdu svojich prvých kamarátov, s ktorými sa pôjdu vo voľných chvíľach vyšantiť 
na ihriská, neskôr do klubov, alebo do iných záujmových útvarov. Radi pôjdu na akcie, ktoré sa 
pripravujú v obci miestnym úradom, alebo rôznymi občianskymi združeniami, pretože tam nájdu 
aj svojich spolužiakov. Správni kamaráti v mieste bydliska je to, čo potrebujú deti aj ich rodičia, 
starí rodičia či prarodičia. Poskytovaním kvalitných služieb mladým rodinám sa seje semienko 
vytvorenia si vzťahu detí a ich rodičov k Vajnorom, ich tradíciám (o čom sa tak rado píše a číta) 
a nepriamo odovzdávajú úctu starousadlíkom, rodičom a prarodičom, ako aj ich  celému duševné-
mu a hmotnému majetku, ktorý tu po celé roky budovali. 

V roku 2007 bolo niekoľko možností ako nakladať so starou materskou školou, ktorej tech-
nický stav, ako aj interiér priestorov nespĺňal kritériá na prevádzku. Miestne zastupiteľstvo sa 
mohlo rozhodnúť. Zavrieť materskú školu a vrátiť majetok Bratislave, hlavnému mestu SR, či dať 
priestory do dlhodobého prenájmu za účelom vytvorenia súkromnej materskej školy, alebo ju 
rekonštruovať v zmysle platnej legislatívy. Kto poznal stav materskej školy, nepriklonil by sa k re-
konštrukcii. Iste, sú aj takí, ktorí by súhlasili, aby tam vyrástla súkromná materská škola. 

Do materskej školy na „Rendez“ by sa všetky ostatné deti nedostali, a tak by sme boli sved-
kami, ako sa ratolesti denne delia o zážitky pri premiestňovaní mestskou hromadnou dopravou, 
alebo autami po Roľníckej ul. do materských škôl do  iných mestských častí. Ak by ich tam vôbec 
prijali.

Každá iná možnosť, ako vystavanie novej materskej školy, by nútila väčšinu mladých rodín, 
alebo starých rodičov sadnúť si ráno pred siedmou hodinou do auta, alebo mestskej hromadnej 
dopravy a pomalým približovaním sa ku kruhovému obchvatu by sledovali svoje deti ako dospá-
vajú, dojedajú raňajky alebo sa mrvia z nudy, respektíve, či im je teplo alebo zima. A odpoludnia 
to isté, len opačným smerom.

Vajnorská samospráva by nemala dlh, ale naše mladé rodiny by to iste pocítili v peňaženkách, 
keby museli dávať deti do súkromných materských škôl. Menej solventnejšie rodiny by riešili 
situáciu predĺžením si materskej dovolenky,  tým by ženy mohli prísť aj o pôvodné zamestnanie, 
alebo by si rodina musela kúpiť ďalšie motorové vozidlo (ktoré by zapĺňalo cesty), aby rodičia ne-
boli navzájom viazaní na prepravu dieťaťa do materskej školy (neskôr do školy) mimo bydliska.

Ak si deti nájdu svojich priateľov v materskej škole, radi pôjdu s nimi aj do základnej školy. 
Alebo je prebytočná aj základná škola vo Vajnoroch? Je nevyhnutné si uvedomiť, že financovanie 
základných škôl je prenesená kompetencia štátu a výška finančných prostriedkov zo štátneho 
rozpočtu závisí od počtu detí v škole a tiež nie je zanedbateľná skutočnosť, že Vajnory a Chor-
vátsky Grob majú spoločný školský obvod. Aby vajnorskí školáci mali kvalitné podmienky v škole, 
škola potrebuje mať dostatok peňazí. A ako inak ich získa, keď nie zabezpečením dostatočného 
počtu žiakov. Pri kapacite novej materskej školy musel sa zvažovať aj rozvoj  bývania na Čiernej 
Vode. Prečo? Aby deti zo škôlky chceli pokračovať so svojimi kamarátmi v základnej škole. 

V súčasnosti sme svedkami toho, že v mestských častiach Bratislavy je už nedostatok miest pre 
deti v obecných (štátnych) materských školách. Vysvetlenie je jednoduché. Delimitáciou školstva 
zo štátnej správy na obce v roku 2002 bol nielen populačný pokles detí v materských školách, ale 
budovy boli v havarijných stavoch, v lepších prípadoch ich stačilo opravovať alebo modernizovať. 
Opravy sa museli realizovať z rozpočtov obcí (originálna kompetencia), a tak poslanci miest-
nych zastupiteľstiev stáli pred rozhodovaním: „dočasne nepotrebné alebo málo kapacitne využité 
školské budovy“ prenajať iným subjektom, vrátiť hlavnému mestu ako prebytočný majetok, alebo 
rekonštruovať objekt. Tie mestské časti, ktorým chýbajú miesta pre deti v obecných materských 
školách, sa rozhodli pre inú cestu, ako sa rozhodli poslanci vo Vajnoroch.  

  Klaudia Košíková

Vajnory = koniec mesta!
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 V Zš Jána Pavla II.
Keď sa pred viacerými rokmi spomenu-
lo cirkevné školstvo, vyvolávalo to ne-
chuť, posmešky, strach... Napriek tomu 
sa našli odvážlivci, ktorí tomuto dielu 
začali dávať „zelenú“ a s Božou pomo-
cou ho začali i rozvíjať. Slovo sa stalo 
skutkom a v roku 1991 sa otvorila i tá 
naša ZŠ, ktorá nesie meno po veľkom 
pápežovi Jánovi Pavlovi II. Odvtedy 
ubehlo skoro devätnásť rokov. 

V školskom roku 2009/2010 som 
nastúpila do tejto školy ako riaditeľ-
ka. Chcem sa poďakovať všetkým 
riaditeľkám i pedagógom, ale aj ne-
pedagogickým pracovníkom, ktorí 
za uplynulých 18 rokov tu zanechali 
kus poctivej práce, námahy a radosti. 
Svojou svedomitou prácou mi otvo-
rili dokorán dvere v devätnástom ro-
ku existencie v tejto menšej rodinnej 
škole. Z doterajšej skúsenosti viem, že 
je potrebné pomáhať deťom a mládeži 
a sústavne rozvíjať ich mravné, fyzické
i intelektuálne schopnosti. Majú mať 
právo byť vedení k mravnému úsudku 
a k dokonalejšiemu poznaniu života a mi-
lovaniu Boha. Katolícka škola vytvára
ovzdušie, ktoré je preniknuté duchom 
slobody a lásky podľa Evanjelia. 
A čo naša škola ponúka:
➤ jednotné pôsobenie školy a rodiny 
vo výchove v kresťanskom duchu,
➤ rozumový, duchovný, citový, mravný 
a fyzický rast žiakov,
➤ cirkevné školy poskytujú žiakom 
duchovnú službu tým, že do školy pri-
chádza kňaz, súčasťou výchovno-vzde-
lávacieho programu školy sú duchovné 
obnovy, 
vysluhovanie sviatosti zmierenia, 
svätej omše, čo napomáha pravidelný 
duchovný život kresťana,
➤ možnosť vyučovania 
cudzieho jazyka od 1. ročníka,
➤ vyučovanie talianskeho jazyka
od 6. ročníka ako druhý jazyk,
➤ možnosť využiť intenzívnu prípravu 
na prijímacie pohovory,
➤ možnosť rozvíjať talenty v rôznych 
krúžkoch – v hudobných, športových, 
v jazykoch, v práci na počítači,
 výtvarnom, zdravotníckom a pod.,
➤ v škole pracuje  ZUŠ i SZUŠ,
➤ rozvoj literárno-dramatických schop-
ností pri nacvičovaní rôznych programov,
➤ tvorba časopisu MUDrLand,
➤ poznávacia exkurzia Rím – Neapol 
a rôzne iné v rámci Slovenska,

➤ podpora moderného 
a inovatívneho vzdelávania,
➤ zvýšenie využitia internetu 
a informačno-komunikačných technoló-
gií vo vzdelávacom procese,
➤ zlepšenie interakcie školy a rodiča 
pri výchove dieťaťa.

Posledné roky sa nesú v znamení re-
formy, tá prináša nové prístupy do vzde-
lávania. Využívame nové vyučovacie me-
tódy pomocou ktorých umožňujeme 
žiakom zvládať učivo tak, aby všetko na-
učené vedeli zužitkovať aj v praxi. Všetci 
pedagogickí zamestnanci podporujú deti 
s nadaním, ale snažia sa motivovať aj deti 
s poruchami učenia, čo je v súlade so sú-
časným trendom európskej pedagogiky. 
Uskutočnili sme mnohé pekné podujatia: 
Otvorený deň pre rodičov – táto aktivita 
súvisela s výchovno-vzdelávacím pro-
cesom, v ktorom rodičom i priaznivcom 
školy bol umožnený vstup do tried na vy-
učovacie hodiny. Rodičia mali možnosť 
vidieť dieťa počas školskej práce, mali 
možnosť porovnať jeho prácu s prácou 
spolužiakov. Z ďalších podujatí uvediem 
napr. Vianočnú akadémiu, Vianočnú bur-
zu, Deň matiek, ples pre rodičov, po kto-
rých vznikli neformálne vzťahy, ktoré sú 
osožné pre ďalšiu spoluprácu školy a rodi-
čov, dobrovoľná brigáda rodičov, keď sme 
vymieňali okná, maľovali triedy, športové 
popoludnie, po ktorom bolo i spoločné 
posedenie. Spomínam si na tieto stret-
nutia ako na milé rozhovory a príjemných 
ľudí, ktorým záleží na deťoch, chcú mať 
dobrý vzťah ku škole a spolupracovať 
i formou takýchto aktivít.

V oblasti výchovno-vzdelávacej práce 
sme mali úspešných riešiteľov v mate-
matike, v športových súťažiach sme ob-
sadzovali prvé miesta. Realizovali sme 
mnoho zábavných, náučných či športo-
vých popoludní, avšak najväčší úspech 
mala duchovno-poznávacia exkurzia Rím 

Vízia do budúcnosti? 
Svet neustále prináša mnoho novi-
niek, najmä svet informačných a ko-
munikačných technológií. Chceme 
vychovávať zdravo sebavedomého 
žiaka, ktorý dokáže vyjadriť a zdô-
vodniť svoje názory, a tým sa aktívne 
zaradiť do života. Inteligencia to nie je 
niečo, čo sa dá naučiť. Človek ju dedí 
a na hodnotách rodičov sa buduje 
svedomie detí, ich predstava o šťastí 
a budúcnosti. Ak budeme zjednotení 
v naozajstnej láske, urobíme pre dieťa 
najviac, pretože výchova bez lásky nie 
je možná.                       Mária Kováčiková

 riaditeľka ZŠ Jána Pavla II.

– Neapol. Námetov bolo veľa, všetko zá-
viselo od fantázie a ochoty pedagógov.

 Blíži sa koniec školského roka. Jún pa
trí medzi najhektickejší mesiac školského 
roka. Čakajú nás záverečné práce súvi-
siace s ukončením školského roka, niek-
torí sa chystajú ešte na výlety. Všetkým 
terajším mojim drahým kolegyniam 
i kolegom patrí tiež moja osobná úcta 
a vďačnosť. Veľmi si vážim ich odbornú 
a výchovnú prácu, ktorú vykonávajú pri 
formovaní duše mladého človeka. Deti sú 
najzraniteľnejšou vrstvou populácie v na-
šej spoločnosti. Veľmi často sa ocitnú 
na rázcestí, sú zmätení, možno dezorien-
tovaní, preto sú vďační za každé dobré 
slovo, za povzbudenie, za podanú ruku, 
ale prijmú i napomenutie, ak im ho vy-
svetlíte, prečo ho dostali. Mnohým chýba 
pokojné rodinné prostredie, mamina či 
otcova láska. Sú vďační za prívetivé slovo, 
za radu a trpezlivosť. Všetci sa snažíme 
žiť v našej škole ako jedna veľká rodina. 
I v budúcnosti chceme prihliadať na to, 
aby v našej škole vládol Boží duch, aby 
celé spoločenstvo školy utváralo ovzdu-
šie porozumenia a lásky. 

Snažíme sa, aby prostredie, v ktorom 
žiaci vyrastajú, bolo pekné. V tomto škol-
skom roku bolo otvorené viacúčelové 
ihrisko s umelým trávnikom a bežeckou 
dráhou. Som rada, že v týchto teplejších 
mesiacoch sa naplno využíva i občanmi 
Vajnor. Chcem sa poďakovať správcovi 
ihriska, ktorý nám ho pomáha spravo-
vať a tiež zadarmo vyučuje žiakov tenis. 
V škole sa nám podarilo vymeniť staré ok-
ná za nové okná, vymaľovať triedy a zme-
niť dizajn školy. V lete plánujeme zatepliť 
školu a vymaľovať chodby. Je s tým veľa 
práce, ale všetkých nás teší skutočnosť, 
že sa pred nami mení vzhľad školy k lep-
šiemu a verím, že ľudia, ktorí prechádzajú 
okolo školy, sa tešia krajšiemu prostrediu, 
ktorý škola postupne dáva.
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V dňoch od 4. do 9. júna sa žiaci,
 učitelia a niektorí z priateľov našej 
školy zúčastnili na exkurzii v Ríme 
a v okolí Neapola. išlo už o tretí ročník, 
v ktorom sme sa snažili opäť 
ponúknuť spoznanie krajiny cez 
talianskych kamarátov a rodiny, 
ich kultúru, a návštevy  jedinečných 
pamiatok s prihliadnutím na potreby 
najmladších účastníkov tejto cesty. 
Po prílete z Bratislavy na rímske letisko 
Ciampino sme prestúpili do pripra-
veného autobusu, ktorý nás už 
sprevádzal  počas celých šiestich dní. 

Napriek neskorému príchodu nás 
na Colle Mariano pri Cassine čakala vy-
datná večera a ubytovanie. SOBOTu 
sme začali návštevou neapolského šta-
dióna San Paolo, ktorý je jedným z naj-
väčších v Taliansku, kde hrá slovenský 
futbalista M. Hamšik. Všetci ho tam po-
znajú a majú radi. Potom sme sa všetci 
stali deťmi v detskom zábavnom parku 
Edenlandia v Neapole. Obedovali sme 
v typickej neapolskej pizzerii a dozve-
deli sme sa, že meno najznámejšej piz-
ze Margarita pochádza od neapolskej 
kráľovnej. Poobede sme sa vyviezli au-
tobusom na Posilippo, skadiaľ sme si 
vychutnali pohľad na neapolský záliv 
a sopku Vezuv. V NeDeĽu sme navští-
vili Monte Cassino, kde je pochovaný 
sv. Benedikt, patrón Európy, a z diaľky 
sa pozreli na cintorín poľských voja-
kov z 2. svetovej vojny. Obed a popo-
ludnie sme strávili na Colle Mariano 
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V dňoch od 4. do 9. júna sa žiaci,

Zš Jána Pavla ii. v Taliansku

s talianskymi rovesníkmi a rodinami 
a boli sme na talianskej svätej omši. 
Bolo treba nabrať síl na náročný PON-
DelOK, keď sme navštívili Vatikánske 
záhrady, Sixtínsku kaplnku, hrob Já-
na Pavla II. a Baziliku sv. Petra. Zvyšný 
voľný čas bol určený na nákupy alebo 
návštevu kupoly, či návrat do Baziliky. 
V uTOROK sme prešli antickými Pom-
pejami, ktoré nás presniesli do roku 78 
po Kr., keď na mesto počas troch dní 
„pršalo“ kamenie a prach. Po svätej omši 
v miestnej bazilike sme vystúpili na sop-
ku Vezuv. V STReDu náš program vyvr-
cholil účasťou na audiencii u Sv. Otca
Benedikta XVI. Na záver audiencie v pek-
nej slovenčine pozdravil slovenských pút-
nikov vrátane našej skupiny, s pozdra-

vom a požehnaním pre našich drahých. 

Po obede sme sa začali lúčiť s Rímom 
prehliadkou mesta z autobusu a návšte-
vou Kolossea. 

Skončili sa fyzicky náročné dni, ale bo-
haté na kultúrne a duchovné zážitky. Zo-
pakovali sme si vedomosti z geografie, 
dejepisu, náboženstva, spoznali nových 
priateľov a dostali chuť vrátiť sa po roku 
opäť na mimoriadne miesta do krajiny, 
ktorá vlastní takmer 2/3 svetového kul-
túrneho dedičstva. Počas tejto náročnej 
cesty sme cítili Božiu ochranu. Konfron-
tovali sme sa s odlišným svetom, čo sa 
odrážalo v otázkach žiakov. Exkurzia spl-
nila svoj cieľ a začala inšpirovať i ostat-
ných. Požehnanie a pozdrav Sv. Otca 
odovzdávame vám všetkým.

Otec Peter
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 Taký bol školský rok
Aký bol školský rok v Základnej škole 
Kataríny Brúderovej? 

– Poviem to stručne. Nie ľahký ... 
Škola ako celok pracovala v provizór-
nom režime. Všetky jej zložky museli 
svoju prácu a program prispôsobovať 
priestorovým možnostiam základnej 
školy, ktorá v septembri minulého ro-
ka prichýlila na jeden školský rok pod 
svoju strechu materskú školu. Táto sku-
točnosť však, myslím si negatívne neo-
vplyvnila tradične vysokú kvalitu učenia 
na našej školy. Na všetkych stupňoch 
vzdelávania absolvovali deti a žiaci, zá-
sluhou kvalitnej a zodpovednej práce 
všetkých pedagogických zamestnancov 
školy, plnohodnotný výchovný a vzde-
lávací program. 

Svedčí o tom množstvo školských 
a mimoškolských záujmových aktivít. 
Na ich príprave sa podielali všetci pe-
dagogickí zamestnanci školy. Osobne 
ma teší, že vzájomnou spoluprácou 
a rešpektovaním výchovných a vzde-
lávacích cieľov sme dokázali prezento-
vať školu aj navonok ako jeden funkčný 
celok v režime, ako sa to spomína v jej 
názve – základná škola s materskou 
školou. Vďaka patrí všetkým mojim ko-
legyniam a kolegovi, ktorí svoju prácu 
podriadili potrebám detí a žiakov. Obdi-
vujem trpezlivosť s akou dokázali s deť-
mi a žiakmi, často vo veľmi zložitých 
výchovných a vzdelávacích situáciách 
pracovať. Výsledkom ich snaženia sú 
veľmi dobré študijné výsledky žiakov 
na oboch stupňoch základnej školy, ako 
aj nižší počet odkladov povinnej škol-
skej dochádzky detí, ktoré absolvovali 
predškolskú prípravu v materskej škole. 

Na prvom stupni základnej školy sa 
osvedčil model delenia tried v ročníku 
na dve triedy. Nižší počet žiakov v trie-
de umožnil triednym učiteľkám efek-
tívne riešiť nielen študijné, ale často aj 
osobné problémy žiakov. To je pozití-
vum. Mrzí ma, že sa nám aj napriek na-

šej veľkej snahe nepodarilo znížiť počet 
výchovných problémov. Ich riešenie si 
častejšie vyžadovalo zmeniť tradičný 
prístup a vzťah učiteľ, žiak, rodič rozšíriť 
o spoluprácu so školskou psychologič-
kou. Vrátim sa však k podstate nášho 
rozhovoru. 

Aký teda bol, ešte stále aktuálny škol-
ský rok? Ak budem za kritérium úspeš-
nosti považovať plnenie výchovného 
programu školského klubu detí a vzde-
lávacích programov na jednotlivých 
stupňoch vzdelávania a ak k tomu pri-
dám študijné výsledky, tak si myslím, že 
úspešný. Myslím si to aj v prípade, keby 
takýmto kritériom bola spokojnosť de-
tí a žiakov a ich rodičov so školou. Pre 
deti a žiakov sme vytvorili žičlivé škol-
ské prostredie, na ktoré sa deti a žiaci 
tešili a tešia a do ktorého sa radi vracali 
a vracajú. A to je podľa mňa to najdôle-
žitejšie.    

V budúcom školskom roku?
– Najdôležitejšou udalosťou začiat-

ku budúceho školského roka bude ne-
pochybne vrátenie sa materskej školy 
na svoju pôvodnú adresu na Koniarkovej 
ulici. Otvorených bude päť tried pre 118 
detí. Nová budova svojim dispozičným 
riešením a materiálnym vybavením ur-
čite uspokojí očakávania detí a rodičov 
a učiteľkám poskytne optimálne pracov-

né podmienky pre realizáciu školského 
vzdelávacieho programu. Učiteliek bude 
viac. Celkom desať. Základná škola bu-
de mať štrnásť tried a 286 žiakov. Po-
čet učiteľov a vychovávateľov zostane 
nezmenený. Sedemnásť učiteľov a päť 
vychovávateľov. Po roku dostanú uči-
telia základnej školy opäť k dispozícii 
zborovňu, ktorú v tomto školskom roku 
využívali žiaci ako triedu. Na dve trie-
dy v ročníku sa budú deliť všetky triedy 
prvého stupňa základnej školy a piaty 
ročník z druhého stupňa. Ostatné roč-
níky druhého stupňa základnej školy 
budú jednotriedne. Do uvoľnených tried 
po materskej škole plánujeme umiestniť 
dve triedy prvého stupňa základnej ško-
ly a školský klub detí. 

Ukončením priestorového provizória 
bude obnovená činnosť mediálnej učeb-
ne, zároveň sa otvorí možnosť realizácie 
zámeru vybudovať na prízemí základnej 
školy modernú jazykovú učebňu a škol-
skú knižnicu so študovňou. Na zlepšenie 
materiálneho vybavenia školy v oblasti 
športu použijeme finančné prostriedky 
získané z Nadácie Všeobecnej úvero-
vej banky – Šport 2010. Takmer dvetisíc 
eur využijeme na zakúpenie športového 
materiálu pre kabinet telesnej výchovy. 

Najvýznamnejšou udalosťou, ktorá 
síce predchádza otvoreniu nového škol-
ského roka, avšak priamo s ním súvisí 
bude určite prázdninová revitalizácia 
vonkajšieho areálu školy. Vybudovanie 
bežeckej dráhy a viacúčelového ihris-
ka bude financovať náš miestny úrad 
z prostriedkov Peňažného fondu na pod-
poru rozvoja telesnej kultúry v hlavnom 
meste SR. V personálnej oblasti je po-
trebné, vzhľadom na každoročný nárast 
počtu integrovaných žiakov alebo žiakov 
s vývinovými poruchami učenia, vážne 
uvažovať o vytvorení pracovnej pozície 
špeciálny pedagóg, ktorý by integrova-
ným žiakom umožňoval zvládnuť prob-
lémy v učení. Realizácia tejto úlohy je 
však podmienená finančnými možnos-
ťami školy. 

Vízia do budúcnosti? 
Hovoriť o úlohách a cieľoch, ktoré 
by sme chceli realizovať v bu-
dúcom školskom roku by nám 
zabralo ešte veľa času. Tie najdô-
ležitejšie som spomenul. Nie je ich 
málo. Verím, že sa nám ich spo-
ločnými silami podarí zvládnuť.

Jozef Bratina,
riaditeľ ZŠ Kataríny Brúderovej     
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V prvej polovici apríla ma oslovili 
Terezka a Beky (Terezka Fortunová 
a Rebecca Abrmanová), štvrtáčky 
zo Zš Jána Pavla ii., či by som 
s nimi nešla do detského domova 
odovzdať peniaze zo zbierky. Chvíľu 
mi trvalo, kým som informáciu 
spracovala a ďalšiu chvíľu (asi 
mesiac), kým sa doladil termín 
odovzdania peňazí.

Deň D nastal 30. mája. Nastúpila 
som do auta, v ktorom už bola Terezka, 
Beky, jej ocko a sestrička. Auto nabralo 
smer Kocurice. Vtedy som netušila, kde 
ležia a ani to, že tam mieria ďalší ľudia. 
A za toto všetko mohli práve tie dve 
dievčatá. Prečo?

Pretože raz im učiteľka Zemánková 
v družine čítala o detskom čine roka, kde 
urobili zbierku na zakúpenie invalidného 
vozíka. To inšpirovalo Terezku a povedala 
Beky, že by bolo super urobiť zbierku 

pre deti z detského domova. Nápad bol 
na svete a s výberom domova pomohla 
Beky. Z letných táborov ich spoločenstva 
poznala deti z detského domova rodin-
ného typu v Kocuriciach. Rebekina ma-
mička napiekla koláčiky, ktoré dievčatá 
ponúkali po Vajnoroch. Tu viac odvahy 
prejavila Beky, ktorá posmeľovala a pod-
porovala Terezku, aby v úsilí vytrvali. 
A oplatilo sa. Dievčatá vyzbierali 100 €.

Možno si teraz poviete, čo je na tom, 
to dokáže každý. Nie je to tak. Svedčilo 
o tom aj krátke bábkové predstavenie, 
ktoré pred odovzdaním fi nancií v det-
skom domove zahrali členovia spo-
ločenstva metodistickej evanjelickej 
cirkvi, do ktorého Beky spolu s rodič-
mi chodí. Bol to príbeh o zbierke týchto 
dvoch dievčat. Tento humorne ladený 
príbeh nenechal nikoho na pochybách, 
že pustiť sa do podobnej akcie nie je 
jednoduché. To ocenili aj manželia Bar-
tovci, ktorí symbolický šek (vyrobili ho 
Beky s Terezkou) aj s peniazmi prevzali. 

Uznanie im prejavili aj deti (v domove 
je ich 11 v troch rodinách), pre ktoré boli 
fi nancie určené. A na čo ich použijú? To 
pán Bart vedel presne – na letný tábor.

Ďakujem Terezke, ktorá prišla so 
supernápadom. Ďakujem Beky, ktorej 
elán pomohol dielo dokončiť. Ďakujem
ich rodičom, že svoje dcéry v ich myšlien-
ke podporili a verili im. Ďakujem všetkým 
ľuďom, ktorí obom dievčatám dôvero-
vali a prispeli na dobré dielo.

A čo som si z toho odniesla ja? Dobro 
nie je len v rozprávkach, ale aj medzi nami 
a v nás. Tiež to, že každý sám je slabý, 
no keď sa dopĺňame, dokážeme veľké 
veci, ktoré môžu zmeniť svet na lepší. 
A ešte jednu vec. Aj keď nás médiá 
kŕmia správami vyvolávajúcimi nedôveru, 
občas to treba risknúť a skúsiť dôverovať 
ľuďom. Ten pocit, že som súčasťou 
dobrého diela, sa nedá opísať. Treba ho 
zažiť. Prajem vám, aby ste ho zažívali čo 
najčastejšie.

Jana Osvaldíková

Keď spolu dokážeme veľké veci

Príhody vajnorských ľudí z pera miest-
neho spisovateľa Bohumíra Hrabáka sú 
plné humoru a vtipných poviedok. Sú za-
ujímavé najmä tým, že vyšli v pôvodnom 
vajnorskom nárečí. Jednotlivé príbehy sú 
ilustrované maľbami s pôvodnými orna-
mentálnymi vajnorskými motívmi. „Vaj-
nory venujú veľkú pozornosť tradíciám. 
Vydané knižky sú toho jedným z dôka-
zov. Sme radi, že máme ľudí, ktoré si sta-
ré príbehy pamätajú a zachovávajú tak 
kultúrne dedičstvo pre budúce generá-
cie. Preto sme aj v tomto roku, kedy nám 
v obecnom rozpočte vypadávajú príjmy 
v dôsledku krízy, našli 4700 
eur na vydanie knižky,“ 
uviedol starosta Vajnor Ján 
Mrva.

Obec získala finančné 
prostriedky aj z dotácie 
Ministerstva kultúry SR vo 
výške 3000 eur. Sú určené 
na vydanie novej publikácie 
o vajnorskej ľudovej umel-
kyni Kataríne Brúderovej. 
Zaujímavú publikáciu chce 

Vyšli Príhody vajnorských ľudí
Mestská časť Vajnory vydala za ostatné tri roky už tri knihy. Prvou 
bola monografia Vajnory, na ktorú samospráva získala prostriedky 
z eurofondov a potom nasledovali dve knižky Vajnorských poviedok, 
z ktorých druhý diel vyšiel v týchto dňoch.

vajnorská samospráva vydať začiatkom 
jesene tohto roka. Kniha je už vo vyso-
kom štádiu rozpracovania z minulých 
rokov. Ideovým garantom projektu je 
publicista, dirigent miestneho spevác-
keho zboru Ondrej Demo. „Vajnory sa 
snažia získať finančné prostriedky z rôz-
nych zdrojov. Či už sú to európske fondy, 
alebo domáce dotácie. Vlani sme podali 
niekoľko žiadostí a v tomto roku to za-
čína prinášať prvé ovocie,“ uviedol pre 
TASR Mário Schwab, poradca vajnor-
ského starostu pre získanie prostriedkov 
z domácich a európskych fondov.v obecnom rozpočte vypadávajú príjmy 

v dôsledku krízy, našli 4700 

na vydanie novej publikácie 
o vajnorskej ľudovej umel-
kyni Kataríne Brúderovej. 
Zaujímavú publikáciu chce 

z domácich a európskych fondov.
Katarína Brúderová je najznámejšia 

reprezentantka vajnorského ľudového 
umenia. Maľovala interiéry vajnorských 
domov, reprezentovala Slovensko ako aj 
Československo na medzinárodných vý-
stavách. Jej ornamentika bola nesmierne 
originálna, ale zároveň typická a tradič-
ná. Je jednou z hlavných predstaviteliek 
slovenského ľudového výtvarného ume-
nia. Meno Kataríny Brúderovej nesie vo 
Vajnoroch jedna z ulíc i miestna štátna 
základná škola. 

     Eduard Fašung
Foto: Anton Jakubáč
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Počas Majstrovstiev Európy v silo-
vom trojboji a tlaku na lavičke v Rakúsku 
sa predstavilo 20 slovenských reprezen-
tantov. Traja Slováci sa postavili na
súťažné pódium aj v tlaku na lavičke, aj 
v silovom trojboji. Konečná bilancia je 
14 zlatých, 5 strieborných a bronzová 
medaila presiahla aj najsmelšie plány.  

Posledný deň priniesol niekoľko ne-
čakaných výsledkov a umiestnení. Prís-
nosť pravidiel a rozhodcov zapríčinila, 
že do posledných pokusov nebolo 
o umiestnení v kategóriách rozhodnuté. 

Množstvo neklasifi kovaných pretekárov 
v ťažkých kategóriách poriadne za-
miešalo poradie, ďalšie rošády nastali 
po taktických presunoch v kategóriách 
pri vážení. Všetko však napokon zahralo 
do kariet našej reprezentácie. 

Najnapínavejší súboj z pohľadu slo-
venskej reprezentácie priniesla kate-
gória submaster do 110 kg. Henrich 
Hekš, žijúci vo Vajnoroch, nastupoval 
do súťaže v pozícii držiteľa svetového 
rekordu, súperi ho však práve o túto 
poctu chceli pripraviť. Výkon 265 kg 

AWPC - Slovakia opäť medzi európskou špičkou

Skončené Majstrovstvá európy federácie WuAP potvrdili dve dôležité sku-
točnosti. Prvou je, že federácia WuAP sa v európe stáva stále atraktívnejšou 
a kvalitnejšou. Druhou je, že Slovensko zastúpené federáciou AWPC – Slova-
kia patrí k najlepším na starom kontinente v rámci tejto svetovej federácie.

henrich hekš 
je majstrom Európy 

FK Cepit Vajnory - Rusovce, 0:1  (0:0)
Nastúpili sme v zostave: Havran – Martin 
Zeman, Méry, Laurinský, Lazo –Lenčo, Michal 
Zeman, Horvatovič, Blaško – Grunwald, Fekete. 
Zápas začali lepšie hostia, keď do 20. minúty 
nastrelili dvakrát konštrukciu našej bránky. 
Potom sme sa prebrali aj my a priamy kop Riša 
Feketeho sa obtrel o hornú žrď rusovskej bránky.  
Zápas sa hral väčšinou medzi šestnástkami. 
Do druhého polčasu sme lepšie naskočili my, 
keď v 47. minúte zrazenú centrovanú loptu, 
z voleja neusmernil do bránky Lenčo. O pár minút 
na to sme inkasovali, keď po dlhej lopte zbehol 
za chybujúcu domácu obranu útočník hostí 
a z brejkovej situácie sa nemýlil. To bola jediná 
situácia hostí za druhý polčas, keď sa dostali 
do okolia domácej šestnástky. Naše následne 
30 minútové snaženie gól neprinieslo. 
Akcie končili buď na obrane hostí, alebo 
prešpekulovaným zakončením. Opäť sme 
v ďalšom domácom stretnutí stratili dôležité 
body a tým pádom aj reálnu šancu zabojovať 
o tretie miesto a veríme že udržíme to terajšie.  
OLD Boys Vajnory – Starí páni Zvončín,
7:2  (2:2)
Góly domácich: 27. Račko, 30., 58. A 63. Reguli, 
42. Múčka, 60. A 78. Matejčík
Nastúpili na prvý zápas proti súperovi o ktorom 
išli dobré chýry. Tvoria ho páni, ktorí sú vekovo 
jedni z najmladších starých pánov proti ktorým 
sme hrali a už rok neprehrali žiaden zápas. 

Od úvodného hvizdu Petra Špacíra, ktorý nám 
ochotne tento duel odpískal a chceme mu 
týmto poďakovať, sme sa do súpera pustili bez 
rešpektu. Vytvorili sme si hneď viacero šancí, 
ale tie prvé z kopačiek Vlada Vančíka a Milana 
Reguliho zostali ešte nevyužité. Prvý gól padol až 
v 27. minúte, kedy pri nedorozumení hosťujúceho 
brankára s obrancom, loptu šikovne tečoval 
Roman Račko. O 3 minúty neskôr si strelou 
z uhla otvoril svoj strelecký účet aj Milan Reguli. 
V tomto momente sme si znovu chceli dať 
všetci nejaký ten gól a klasicky sme pozabudli 
na obranu. Toto zo sporadického útoku využil 
súper a v 37. minúte znížil na 2 : 1. Akoby sme sa 
stále nepoučili a o ďalšie 3 minúty po spornom 
strete Atiho Pála so súperovým útočníkom, 
zhovievavo odpískal rozhodca pokutový kop. 

Postrehy z vybraných zápasov

Futbalové Vajnory

v treťom pokuse znamenal pre Heňa 
zisk zlatej medaily a znamenal aj nový 
svetový rekord. Boj o medaily sa tým 
skončil, ale nie o svetový rekord. Štvrtým 
pokusom sa o vylepšenie pokúšal Heňo 
opäť, tentoraz neúspešne. Naopak, 
maďarský súper z pozície vicemajstra 
zaútočil úspešne (267,5 kg), a tak 
majster Európy a svetový rekordér nie 
je ten istý pretekár. Práve skončené 
Majstrovstvá Európy priniesli slovenskej 
reprezentácii nielen úspech v podobe 
výkonov a výsledkov, ale potvrdili aj stále 
sa zväčšujúcu a zlepšujúcu sa členskú 
základňu AWPC – Slovakia. Oceniť treba 
aj to, že úspechy by sa nedostavili, nebyť 
množstva ľudí v pozadí, ktorí sa celý čas 
starali o všetko, čo pretekári potrebovali. 
Súdržnosť celého slovenského tímu bola 
v pozornosti a oceňovali ju aj súperi.

 Treba veriť, že nasledujúce podujatia 
budú minimálne také úspešné a že bude 
cťou pre každého člena AWPC – Slovakia 
patriť do tímu slovenskej reprezentácie 
a úspešne reprezentovať našu krajinu.

Rudolf Siska

Rozpis futbalových podujatí: 
■ 26. Júna 2010
Miesto: Hádzanárske ihrisko Vajnory 
Tradičný turnaj v malom futbale
■ 28. augusta 2010
Miesto: Futbalové ihrisko Vajnory 
Zápas starých pánov s Jabloňovým
■ 4. septembra 2010
2. ročník Vajnorskej penalty
Miesto: Futbalové ihrisko Vajnory

2 : 2. Týmto momentom sa skončil aj prvý 
polčas. Do toho druhého sme opäť nastúpili ako 
tvorivejšie mužstvo. Hneď prvá šanca zostala 
zužitkovaná. Po rohovom kope sa krásnou 
hlavičkou prezentoval Slavo Múčka. 
Keď v 58. minúte dal svoj druhý gól Milan Reguli, 
súper už bol zrelý na uterák, aj keď veľa našich 
šancí zostávalo bez využitia. Defi nitívne K.O. 
sme súperovi zasadili ďalšími tromi presnými 
zásahmi. Pevne veríme, že aj po takomto 
výsledku dostaneme pozvanie na jesennú odvetu.

Spracoval Mário Schwab
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RiešeNie 
OSeMSMeROVKY 
z č. 5/2010
Tajnička: 
ZAMeSTNANie:
... No, to by mi veľmi ani neprekážalo.

OSeMSMeROVKA
Tajničku uverejníme v budúcom čísle. 
Ak máte záujem, vylúštenie tajničky osemsmerovky môžte poslať na adresu:
Vajnorské novinky, MÚ Vajnory, Roľnícka 109, 831 07 Bratislava alebo  
na e–mail: redakcia@vajnory.sk. Vyžrebovaného výhercu odmeníme 
knihou. Veľa šťastia a zábavy vám želá redakcia VN!

– Dômyselné a neužitočné pravdy sa podobajú hviezdam, ktoré nám 
pre veľkú vzdialenosť nedávajú žiadne teplo. 
              Voltaire
– Človek nemá právo vzdávať sa, že vždy musí vedieť začínať znova.

Napoleon
– Statočnosť sa nedá nedeliť na kúsky. Alebo je, alebo nie je.

Honoré de Bazac
– Nikto sa nestal nesmtrteľný svojou lenivosťou.  
– Aj dokonalá hlúposť svedčí o ľudskej dokonalosti. 
             Franklin

➷Múdrosti na mesiac 

R
O
Z
V
O
D

Vraj si stiahol žiadosť o rozvod... 
Áno. Keď som ju podal, manželka sa so mnou ... 

V nedeľu 23. mája sa uskutočnila v Parku 
pod lipami prehliadka gospelových skupín 
pod názvom Gospel vo Vajnoroch. Podujatie 
zorganizovala MČ Bratislava – Vajnory 
v spolupráci s Rímskokatolíckou farnosťou 
Bratislava – Vajnory. Vajnorskému publiku sa 
predstavili skupiny Cukor a soľ z Vysokých 
Tatier, s úžasným spevákom a hudobníkom 
Jamesom Evansom a jeho manželkou, 
speváčkou Beatou, vajnorská skupina Shine 
a zlatým klincom programu bola hudobná 
skupina Metelica, ktorá na pódiu predviedla 
skutočnú „metelicu“. Tešíme sa na ďalší ročník.

Katarína Dobiášová
Foto: Anton Jakubáč

Gospel vo Vajnoroch

Skupina Cukor a soľ

Skupina Metelica

Skupina Shine 



TeleFÓNNY ZOZNAM 
MieSTNehO ÚRADu MeSTSKeJ 
ČASTi BRATiSlAVA–VAJNORY
Servis pre občanov mestskej časti
02/4822 4448, 4870 0380, 
4371 2280
Fax miestneho úradu  
02/4371 2494
Sekretariát starostu:  4822 4412
Miestny kontrolór:  4822 4414

ODDeleNie 
VNÚTORNeJ SPRÁVY
Podateľňa  4822 4432
Referát sociálnych vecí, 
zdravotníctva a školstva  
4822 4434
Matrika, ohlasovňa pobytu  
4822 4433
ReFeRÁT KulTÚRY, šPORTu,
ZAhRANiČNÉ VZŤAhY
Referát kultúry a športu  
4822 4423
Vajnorské novinky  4822 4424
Miestna knižnica  4371 2621

■ NÁKlADNÁ DOPRAVA 
Odvoz odpadu, dovoz stavebného 
materiálu – štrk, piesok, zemina. 
Mobilné číslo: 0903 250664,
www.four4in.sk/auto     

■ elektroinštalácie, bleskozvody,
prípojky, prípojky NN, kabeláž 
(prekáblovanie starých rozvodov). 
Poruchy riešime do 24 hodín. 
FiRMA: Energy Team, 
Roľnícka 215, Bratislava – Vajnory
Mobilné číslo: 0904 466 149

■ ZDRAVÉ ChuDNuTie
prírodné produkty, osobný poradca
www.chudnete.sk/tanicka
Mobilné číslo: 0904 260 674

■ POĎAKOVANie 
„Život je občas krutý, nevráti, čo vzal, 
ostanú iba spomienky a v srdci žiaľ.“
Ďakujeme všetkým príbuzným, priate-
ľom a známym, ktorí  dňa 13. mája 2010 
odprevadili na poslednej ceste môjho 
drahého manžela a otca 

JOZeFA  PÁleNÍKA.
Ďakujeme za kvetinové dary a slová 
sústrasti, ktorými ste sa snažili 
zmierniť náš hlboký žiaľ.

Manželka Vlasta a syn Patrik

■ POĎAKOVANie 
Chcel by som sa poďakovať za vybu-
dovanie fantastického chodníka 
na stanicu. Ďakujem aj v mene ostatných 
obyvateľov Šinkovského a okolia, ktorí 
chodia (aj s malými deťmi) na stanicu, 
či už do reštaurácie alebo iba tak 
na prechádzky. Ešte raz vďaka.

 Daniel Zajko

■ VÁžeNÁ ReDAKCiA,
už takmer 35 rokov bývam v Prahe 
a pri každej návšteve Vajnor som si rád 
prečítal váš mesačník. Od tej doby, čo je 
uverejňovaný na webových stránkach, 
mám ešte rýchlejší prehľad o dianí 
doma. Preto vám chcem poďakovať 
za obšírne informácie zo života Vajnor.
Prajem mnoho zdaru do ďalšej 
záslužnej práce.

Štefan Čerňanský

■ KÚPA
Kúpim na Roľníckej ulici pozemok, 
alebo časť domu na podnikanie. 
Mobilné číslo: 0905 355 227
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– mesačník obyvateľov Mestskej časti Bratislava – Vajnory. 
– Vajnory. 
Ing. Mário Schwab, 
krivčáková. 

Vajnorské novinky
e–mail: redakcia@vajnory.sk
internetová adresa: 
www.vajnory.sk

Ospravedlnenie
Dňa 16. 6. 2010 na stretnutí investo-
rov s Mestskou časťou Bratislava 
– Vajnory som v diskusii spomenul, že 
JUDr. Martin Lauko a Bc. Mgr. Juraj 
Lauko, PhD. – prednosta miestneho 
úradu nadobudli pozemky v loka-
lite Vajnory – Šinkovské od mesta 
Bratislavy. Nakoľko sa táto informácia 
nezakladá na pravde, v zmysle Ústa-
vy SR čl. 19, ktorá garantuje právo 
na zachovanie ľudskej dôstojnosti, 
osobnej cti, dobrej povesti 
a ochranu mena a v zmysle 
Občianského zákonníka § 11 – 16, 
ktorý zaručuje fyzickým osobám 
právo na ochranu cti sa týmto ospra-
vedlňujem za šírenie neoverených 
a nepravdivých informácií voči 
JUDr. M. Laukovi a Bc. Mgr. J. Lau-
kovi, PhD. – prednostovi miestneho 
úradu Mestskej časti Bratislava – 
Vajnory. 

 Ing. arch. Richard Duška, 
VI GROUP, spol. s r. o.



fotoreportáž www.vajnory.sk  strana 27

Niekoľkými fotografiami sa vraciame k mimoriadne 
vydarenému športovému podujatiu Streetball 
Tour Vajnory 2010. Množstvo účastníkov, tucty 
divákov a kvalitné organizačné zabezpečenie 
prispeli k vynikajúcej prezentácii športových 
Vajnor. Prišli deti, mládež, s chuťou si outdoorovú 
odnož basketbalu zahrali aj dospelí. Takže – o rok 
do šťastného videnia.                        Foto: Anton Jakubáč

Fotoobjektívom
na Streetball Tour



Budujeme, opravujeme, aby Vajnory 
boli krajšie 
a lepšie sa tu žilo

Občania oceňujú aj chodník 
k železničnej stanici.

Nový chodník v úseku 
Tomanova – Zbrody.

Obnovili a vyčistili 
sme dažďový jarok 
na Roľníckej ulici 
pri pohostincstve.

Revitalizačné práce 
na centrálnom námestí Vajnor.

Chodník z ulice 
na Pántoch.


